
\\\ PIASECZNO

Wykonawcy oczekują  
za przebudowę starej plebanii 
dwukrotnie większej sumy,  
niż chce wydać gmina.

P ierwszy przetarg na rewitalizację 
zlokalizowanego w sąsiedztwie 

piaseczyńskiego Ratusza budynku za-
kończył się porażką. Nie złożono bo-
wiem ani jednej oferty na wykonanie 
zadania polegającego w praktyce na 

kompletnej przebudowie popadające-
go w ruinę zabytku. Otwarcie ofert z 
drugiego przetargu nastąpiło w ostatni 
poniedziałek. Złożono trzy oferty, w któ-
rych wykonawcy oczekują za realizację 
tego zadania od 3,45 do 3,9 mln złotych 
podczas gdy w budżecie na tę inwesty-
cję przeznaczono 1,8 mln zł. 

– Myślę, że szanse na realizację tego 
zadania właśnie dramatycznie spadły 
– nie ukrywa rozczarowania jedna z 
orędowniczek tej inwestycji, radna Mag-
dalena Woźniak. – Radni w ogóle nie 
byli entuzjastami tej przebudowy, więc 
szanse na dołożenie tak dużych środ-
ków wydają się mało realne – wyjaśnia. 

Tzw. Stara Plebania jest obecnie 
siedzibą Muzeum Regionalnego i w 
zamyśle włodarzy miałaby nadal peł-
nić funkcje muzealne. Budynek miałby 
jednak dwukrotnie powiększyć swą po-
wierzchnię wystawienniczą, głównie 
dzięki podniesieniu poddasza użytko-
wego. 
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AKTuALNOŚCI

„Koszmar na kółkach” trafił także do Góry Kalwarii

\\\ GÓRA KALWARIA

Przyczep reklamowych wciąż 
przybywa. Możliwości walki 
nadal ograniczone.

W kwietniu pisaliśmy o szpecących 
gminę Konstancin-Jeziorna re-

klamach ustawionych na przyczepach 
samochodowych. Mieszkańcy skarżą 
się, że reklamy te zajmują miejsca par-
kingowe, co jest szczególnie niewygod-
ne w okresie, kiedy do miasta przybywa 
wielu turystów. Aby zapobiec tej sytu-
acji, w miejscach, w których parkingi 
usytuowane były w pasie dróg zarzą-
dzanych przez władze gminy, zmie-
niono organizację ruchu, „znakując” 
parkingi tak, by parkowanie przyczep 
było zabronione. Nie rozwiązało to jed-
nak sprawy, gdyż przyczepy dalej były 
ustawiane, tyle że przy drogach, których 
zarządcą nie jest gmina. Problem, który 
obecnie dotyka wiele polskich miast, 
pojawił się także w Górze Kalwarii.

Duże przyczepy, na których stoją ba-
nery reklamowe, spotkać można w kil-
ku miejscach w gminie np. na parkingu 
przy ulicy Dominikańskiej oraz przy uli-
cy Kalwaryjskiej. Część osób już zwraca 
uwagę na to, że nie od tego są parkingi 

i takie obiekty powinno się usuwać, by 
nie przeszkadzały kierowcom. Niewiele 
jednak można poradzić na tę sytuację. 
Aktualne regulacje prawne nie zakazują 
zostawiania przyczep samochodowych 
w miejscach przeznaczonych do parko-
wania pojazdów.

– Obecne przepisy nie regulują tego, 
w których miejscach, ani w jaki sposób 
przyczepy z tablicami reklamowymi 
mogą być ustawiane na wyznaczo-
nych parkingach. Straż Miejska może 
reagować tylko wtedy, gdy przyczepa z 
reklamą stoi w niedozwolonym miejscu 
– na chodniku, trawniku albo stwarza 
zagrożenie w ruchu drogowym. Zare-
jestrowana przyczepa jest pojazdem i 
zaparkowana na wyznaczonym miejscu 
dla pojazdów nie narusza przepisów 
ruchu drogowego – poinformował nas 
Komendant Straży Miejskiej w Górze 
Kalwarii Robert Durka. – Obecna or-
ganizacja ruchu na odcinku ulicy Do-
minikańskiej i Kalwaryjskiej nie daje 
możliwości podejmowania skutecznych 
interwencji – dodał.

W związku z tym niewykluczone, 
że tego typu reklam zacznie w gminie 
przybywać, gdyż ich ustawianie na par-
kingach jest zgodne z prawem.

Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO

Już za chwileczkę, już za 
momencik… miał być 
przywrócony do ruchu wiadukt 
w al. Kalin. I tak od września 
2016, kiedy to zgodnie z planem 
remont miał się zakończyć.

W e wrześniu ubiegłego roku było 
już wiadomo, że jest opóźnienie. 

Chcieli zdążyć przed zimą. Potem nowy 
wiadukt miał być prezentem na święta 
Bożego Narodzenia. A już na pewno na 
Nowy Rok.

– Przy wiadukcie na al. Kalin wy-
konawca kończy ostatnie prace. Jesz-
cze w tym roku planujemy wystąpić o 
pozwolenia na użytkowanie obiektu – 
zapewnił nas rzecznik PKP PLK Karol 
Jakubowski 20 grudnia. Na początku 
stycznia mowa była o tym, że prace 
się skończyły, zostało tylko wykonanie 
podjazdów i już dokumenty trafią do 
Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego, który musi wydać zgodę 
na użytkowanie obiektu. 

\\\   Zima i inne nieszczęścia
Niestety później, co zaskakujące 

wszak o tej porze roku, prace uniemoż-
liwiły „silne mrozy i opady” i termin 
ich zakończenia został przełożony na 
przełom marca i kwietnia. Zgodnie z 
informacją Karola Jakubowskiego z po-
czątku kwietnia zakończyły się zgodnie 
z planem 30 marca i wszyscy liczyli na 
to, że w kwietniu wreszcie wiadukt zo-
stanie oddany do użytku. Tak się nie sta-
ło, a na początku maja dowiedzieliśmy 
się, że te dokumenty, co to miały rze-

komo w pierwszym tygodniu kwietnia 
do WINB trafić, ciągle tam nie dotarły, 
bo firma wykonawcza robi niezbędne 
poprawki. Ponownie Biuro Prasowe 
PKP PLK zadeklarowało przekazanie 
ich do nadzoru budowlanego lada chwi-
la. Minął miesiąc, aktualizujemy dane, 
bo przejazd ciągle zamknięty, a tu się 
zaczyna kolejna kumulacja drogowa w 
związku z zamknięciem przejazdu w 
Zalesiu Górnym. 

\\\   Tu się stoi
Pozornie rzadko używana al. Kalin 

stała się bowiem niezwykle istotna w 
trakcie remontu kolei. Podczas wyłą-
czenia z ruchu wiaduktu mieszkańcy 
musieli znosić trzykrotne zamknięcie 
przejazdu w ul. Orężnej/Jana Pawła II, 
później w Żabieńcu/Jesówce i teraz w 
Zalesiu Górnym. Każde takie zamknięcie 
oznacza skumulowanie ruchu na jedy-

nym czynnym przejeździe w okolicy, 
czyli w ciągu ul. Sienkiewicza w Pia-
secznie. Gigantyczne korki dodatkowo 
pogłębia zamknięcie głównych ulic w 
centrum miasta i ogólnie Piaseczno bije 
już na głowę centrum Warszawy w po-
rze komunikacyjnego szczytu.

To kiedy wiadukt zostanie oddany 
do użytku? To brzmi jak ponury żart, 
ale dowcipy o tym, że we wrześniu, ale 
2017 roku, przestają być takie całkiem 
niedorzeczne.

– Czekamy na przekazanie od wy-
konawcy dokumentów, które będziemy 
mogli złożyć do WINB – poinformował 
nas rzecznik PKP PLK Karol Jakubowski. 
– Liczymy na to, że w lipcu będziemy 
mogli otworzyć wiadukt. 

Na pytanie o to, czy PKP PLK wy-
ciągnie jakieś konsekwencje finansowe 
za tak długie opóźnienia, rzecznik nie 
odpowiedział.

– Wykonawca usuwa nieprawid-
łowości stwierdzone przez Inspektora 
Nadzoru w czasie odbioru techniczne-
go. Mobilizujemy go do jak najszybszego 
zakończenia prac – odpowiedział Jaku-
bowski.

\\\   A co w tej sprawie zrobiły 
władze gminy?

– Oczywiście nie jesteśmy zadowo-
leni z tempa realizacji wiaduktu w al. 
Kalin i wielokrotnie występowaliśmy 
w tej sprawie do inwestora PKP PLK. 
Przedstawiciele kierownictwa gminy 
kilkukrotnie spotykali się z Zastępcą Dy-
rektora Regionu Centralnego PKP PLK 
SA Krzysztofem Pietrasem oraz z byłym 
Dyrektorem Projektu Ryszardem Mor-
chało, prosząc o wyjaśnienia i oferując 
wsparcie, jeśli takie byłoby możliwe ze 
strony gminy. Zimą pomagaliśmy np. w 
pilnym uzyskaniu niektórych zezwoleń, 
które zdaniem inwestora miałby być 
konieczne do szybkiego zakończenia 
budowy wiaduktu. Zrobiliśmy co do nas 
należało, ale PKP PLK co chwilę wskazu-
je kolejne przyczyn opóźnień. Przyczyny 
te są całkowicie poza kompetencjami 
gminy, gdyż nie mamy uprawnień ani 
nadzorczych, ani kontrolnych nad inwe-
stycjami prowadzonymi przez PKP PLK, 
która jest firmą rządową. Ubolewamy, 
że inwestycja wciąż nie jest gotowa. Cały 
czas jednak monitorujemy sytuację. Z 
ostatnich informacji spółki wynika, że 
trwają obecnie odbiory wewnętrzne i 
inwentaryzacja geodezyjna powyko-
nawcza. W ostatniej rozmowie telefo-
nicznej dyrektor Pietras zapewniał, że 
w najbliższych dniach zostaną złożone 
dokumenty w nadzorze budowlanym 
– informuje nas Biuro Promocji i Infor-
macji Urzędu Gminy W Piasecznie

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Blokują parkingi

Końca 
nie widać

\\\ P0WIAT NA SyGNALE

\\\ Kilka dni temu do komisariatu w 
Starachowicach zgłosił się lekarz, który 
podejrzewał, że ktoś posługujący się 
jego danymi osobowymi próbował 
zatrudnić się w jednym z warszawskich 
szpitali. Według ustaleń policji pod- 
szywający się pod niego mężczyzna 
znajdował się w przychodni w Górze 
Kalwarii, dokąd udali się mundurowi. Na 
miejscu okazało się, że fałszywy lekarz 
właśnie bada pacjenta. Wizyta została 
przerwana, a 29-latka poproszono o 
okazanie dokumentów uprawniających 
go do wykonywania zawodu. Mężczyzna 
przedstawił dyplom ukończenia stu- 
diów i inne niezbędne dokumenty, któ- 
re okazały się sfałszowane. Widniały  

na nich dane lekarza ze Starachowic.  
W miejscu zamieszkania fałszywego le-
karza znaleziono inne podrobione pa- 
piery i pieczątki. Ustalono, że 29-latek 
podszywał się pod lekarza już od paź- 
dziernika 2016 roku. Zatrudniał się w 
trzech placówkach medycznych w War-
szawie, Otwocku i Górze Kalwarii. Teraz 
grozi mu do 8 lat pozbawienia wolności.
\\\ W niedzielę policjanci wzięli udział 
w pikniku w Solcu, podczas którego 
przeprowadzili szkolenie dla młodych 
rowerzystów. Wykład odbył się w ra- 
mach programu „Kręci mnie bezpie- 
czeństwo”. Dzieci odpowiadały na 
pytania dotyczące bezpieczeństwa w 
ruchu drogowym i zapoznawały się  
z niezbędnym wyposażeniem roweru. 
Na koniec otrzymały prezent – kami- 
zelki odblaskowe.
\\\ W poprzednim tygodniu na terenie 
byłej jednostki wojskowej w Górze 
Kalwarii policjanci przeprowadzili 
praktyczny egzamin na kartę rowerową 
dla dzieci i młodzieży ze szkół powiatu 
piaseczyńskiego – w tym roku zgłosiło 
się aż 326 chętnych. 

Gigantyczne korki 
dodatkowo pogłębia 

zamknięcie głównych 
ulic w centrum miasta

R E K L A M A

R E K L A M A
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Najbliższy dla Piaseczna węzeł trasy S7 (Antoninow), Wola Gołkowska

Kamień upamiętniający otwarcie bocznicy, dzisiaj stoi  
na terenie kolejki wąskotorowej w Piasecznie

Przejazd próbny linią 
siekierkowską odbył się  
w 1999 r., kolejny w 2010 r.  
Na razie kolejnego  
przejazdu nikt nie planuje,  
ale rozmowy na temat  
bocznicy trwają od roku.  
Czy tym razem się uda?

L inia kolejowa nr 937 zaczyna się 
na stacji Warszawa Okęcie, biegnie 

przez Nową Iwiczną, Piaseczno, Józe-
fosław, aż do Konstancina. Powstała 
w 1935 r. jako bocznica do papierni w 
Mirkowie. Dzisiaj prowadzi do Elektro-
ciepłowni Siekierki. 

\\\   Potrzebny pociąg
Kolejowy transport publiczny dla 

podwarszawskich miejscowości to 
dzisiaj zbawienie. Istniejąca bocznica 
od wielu lat rozbudza marzenia miesz-
kańców. Przejazdy próbne linią siekier-
kowską na niewiele się jednak zdały, ale 
przynajmniej można dzięki nim powie-
dzieć, że czas przejazdu z Konstancina 
na Służewiec to ok. 25-30 minut, nawet 
przy dzisiejszym ograniczeniu prędko-
ści na szlaku do 30 km/h. Ze stacji w 
Józefosławiu albo Julianowie byłoby to 
ok. 20 minut. Dzisiaj, kiedy mieszkańcy 
tych miejscowości utykają w korku przy 
samym wyjeździe, to brzmi jak bajka.

Na potrzebę uruchomienia takich 
przewozów wskazują także przedsię-
biorcy z rejonu Puławskiej i Okulickiego, 
czyli miejsca gdzie znajduje się m.in. Ku-
bara Lamina oraz TDP, dawniej Polkolor. 
To usprawniłoby pracownikom dojazd 
do ok. 200 firm zlokalizowanych na tym 
terenie. 

Firma Arup w 2009, w Studium 
układu komunikacyjnego Gm. Piasecz-
no, wskazała na konieczność utworze-
nia przystanków bocznicy w Nowej 

Iwicznej, przy ul. Mleczarskiej, przy 
Energetycznej, czyli w okolicy wspo-
mnianych terenów przemysłowych 
oraz istniejących i 
planowanych cen-
trów handlowych, 
w Julianowie oraz 
w Chyliczkach, w 
pobliżu planowane-
go skrzyżowania ul. 
Cyraneczki z „Trasą 
Mostową”.

Samorządow-
cy w osobach pani 
wójt Batyckiej-Wa-
sik, burmistrza Jań-
czuka, burmistrza 
Lisa oraz starosty Ołdakowskiego pod-
pisali się 9 czerwca pod listem do pre-
zesa PKP PLK SA, Ireneusza Marchela.

– W konsultacjach, w których 
uczestniczę już blisko rok, oprócz mnie 
brali udział przedstawiciele PKP PLK, 
PGNiG Termika oraz specjaliści z zakre-
su transportu zbiorowego. Do samych 
rozmów doszło dzięki ogromnemu 
wsparciu ministra Mariusza Błaszczaka, 
który jest także posłem z naszego okrę-
gu. Z tych rozmów wyłania się wstępny 
scenariusz utworzenia zmodernizowa-
nego i zelektryfikowanego połączenia 
pasażerskiego z Konstancina-Jeziorny 
– mówi nam Sergiusz Muszyński, wice-
przewodniczący Rady Powiatu, który 
był inicjatorem listu do PKP.

\\\   Ile kosztuje bocznica?
– Jak od strony technicznej będzie 

to wyglądało oraz jakie to będą koszty, 
dowiemy się, gdy PKP PLK oficjalnie 
wpisze projekt w swoje plany inwesty-
cyjne. Aby tak się stało, konieczne było 
wpierw wyrażenie woli współpracy i 
poparcia ze strony samorządów lokal-
nych, co już się stało poprzez podpisanie 
listu – tłumaczy potrzebę listu Sergiusz 
Muszyński. – Niemniej PKP PLK w ca-
łym kraju prowadzi i prowadziło liczne, 
zapewne nierzadko bardziej kosztowne 
inwestycje kolejowe niż ta – dodaje Mu-
szyński.

– Zarządcą linii od st. Warszawa 
Okęcie do EC Siekierki jest PGNiG TER-
MIKA. Odcinek posiada potencjał do 

przystosowania jej dla potrzeb ruchu 
pasażerskiego. PKP Polskie Linie Kole-
jowe S.A., jako jedna ze stron, musiałyby 
udostępnić infrastrukturę kolejową, by 
pociągi mogły dojechać do warszaw-
skich węzłów przesiadkowych – infor-
mowała nas dokładnie rok temu Joanna 
Kubiak z zespołu prasowego PKP PLK  

w odpowiedzi na pytanie, czy utworze-
nie takiej linii jest możliwe.

Anna H. Czyż, rzecznik prasowy 
PGNiG TERMIKA, właściciela bocznicy, 
również rok temu, odpowiedziała nam, 
że w zasadzie ze strony Termiki prob-
lemu nie ma.

– PGNiG TERMIKA pozytywnie 
odnosi się do tej inicjatywy. Wszystko 
oczywiście z zachowaniem niezakłó-
conych dostaw paliw do EC Siekierki 
– odpowiedziała nam Anna H. Czyż. – 
Oczywiście kluczowa tu jest kwestia 
sfinansowania modernizacji linii kole-
jowej i dostosowanie jej do wzmożo-
nego ruchu. Przy spełnieniu wymogu 
wolnego dostępu pociągów z węglem i 
biomasą dla EC Siekierki pomysł ten jest 
do zrealizowania – tłumaczyła.

Ile będzie kosztowało uruchomie-
nie przewozów pasażerskich, jak bę-
dzie to finansowane (chociaż istnieje 
przecież dedykowany takim inicjaty-
wom Regionalny Program Operacyjny 
Województwa Mazowieckiego), jaka 
będzie częstotliwość kursowania po-
ciągów i jakie będzie zapotrzebowanie, 
nikt jeszcze nie wie. Z listu natomiast 
dowiadujemy się, że gminy będą odpo-
wiadać za finansowanie infrastruktury 
towarzyszącej, czyli parkingów, węzłów 
przesiadkowych czy dowozowych li-
nii. Czy tym razem uda się dojść do 
porozumienia, którego efektem będzie  
otwarcie linii do Konstancina, zobaczy-
my.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Bocznica 3.0

Odcinek posiada 
potencjał  

do przystosowania 
jej dla potrzeb ruchu 

pasażerskiego

\\\ POWIAT

Przetarg na wszystkie trzy 
odcinki tzw. „Puławskiej Bis” 
biegnącej od Grójca do lotniska 
Chopina został w końcu 
rozstrzygnięty.

J edna z najbardziej oczekiwanych 
inwestycji drogowych w naszym 

rejonie ma szansę niebawem się roz-
począć. O ile nikt nie złoży odwołań od 
wyników przetargu, czego wykluczyć 
nie można, bo apetyt wykonawców na 
wartą ponad 800 milionów inwestycję 
jest duży. Zadanie zostało podzielone 
na trzy odrębne odcinki. Wszystkie trzy 
przetargi zakończyły się w kwietniu, ale 
oferty nieznacznie przekroczyły szaco-
wany na to zadanie budżet. W związku 
z tym Generalna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i Autostrad musiała wnioskować 

do Ministerstwa Infrastruktury i Bu-
downictwa o przesunięcie dodatko-
wych środków na to zadanie.

– W piątek (9 czerwca) otrzyma-
liśmy pismo Ministra Infrastruktury i 
Budownictwa o przyznaniu dodatko-
wych środków na realizację S7 Warsza-
wa-Grójec w kwocie prawie 57 mln zł i 
tego samego dnia warszawski Oddział 
GDDKiA rozstrzygnął trzy przetargi dla 
trzech zadań budowy drogi ekspreso-
wej S7 pomiędzy Warszawą a obwod-
nicą Grójca – informuje nas rzecznik 
GDDKiA Małgorzata Tarnowska.

Jeśli nie będzie odwołań umowy po-
winny być podpisane w ciągu najbliż-
szego miesiąca. Od tego czasu wyko-
nawcy maja 34 miesiące (bez miesięcy 
zimowych), co oznacza, że S7 gotowa 
powinna być już… za 4 lata.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

S7 w 2021?

dokończenie 
ze str. 1

R E K L A M A

R E K L A M A
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\\\ LESZNOWOLA

Od dłuższego czasu mieszkańcy 
Mysiadła mogą natknąć 
się na lisa biegającego 
w okolicy. W ostatnim 
czasie część mieszkańców 
postuluje odłowienie lisa, 
inni sprzeciwiają się takiemu 
rozwiązaniu. 

W ubiegłym tygodniu radny Marcin 
Kania poinformował na swoim 

profilu facebookowym, że część miesz-
kańców Mysiadła i Piaseczna poczuła 
się zagrożona obecnością lisa i popro-
siła o podjęcie działań. Lis widziany 
był ostatnio także na terenie Gminnego 
Przedszkola w Mysiadle przy ul. Osied-
lowej 4. 

– Kilka tygodni temu, gdy podlewa-
łam ogródek, zauważyłam, jak lis zaata-
kował mojego kota, ale odgoniłam go 
kijem. Drugiego mojego kota lis zranił w 
ucho. U sąsiadów na Różanej lis złapał 
koguta z kurnika. Co ciekawe on w ogó-
le nie boi się ludzi i nie ucieka na nasz 
widok, chodzi obok nas jak obok swo-
ich. Boimy się, żeby nie roznosił jakichś 
chorób. Według mnie ten lis ma gdzieś 
małe i je teraz karmi. My nie chcemy, 
żeby go zabito, nam chodzi o to, żeby go 
wywieźć w odpowiednie miejsce, gdzie 
będzie mógł spokojnie żyć i nie zagrażać 
domostwom – mówi nam pani Teresa, 
mieszkanka ul. Różanej w Mysiadle. 

Jak się okazuje, lisy widywane są 
także w innych miejscowościach:

– W tamtym roku w wakacje była 
prawdziwa epidemia lisów w okolicy, 
one sobie biegały po ulicy Kukułki w cią-
gu dnia, a jak ktoś szedł, to się nie bały. 
Martwiłem się o bezpieczeństwo na-
szych dzieci. Jak dzwoniłem do Gminy, 
to mi powiedziano, że lisy nie są groźne, 
a poza tym to ludzie zajęli tereny lisów 
i nie ma się co dziwić, że teraz biegają 

po naszych osiedlach. Ja powiedziałem 
wtedy, że przecież to Gmina wydała po-
zwolenie na budowę domów na tych 
terenach i szkoda, że wtedy nie pomy-
ślała o lisach – informuje pan Krzysztof 
mieszkaniec Zgorzały.

Jednakże okazało się, że nie wszyst-
kim mieszkańcom przeszkadza obec-
ność lisa, wielu internautów w odpo-
wiedzi na informację radnego stanęło 
w obronie zwierzęcia:

– Lisa widuje od ponad roku. Niko-
mu nie zagraża, trzyma się na dystans. 

Po co go odławiać, skoro nie jest nie-
bezpieczny i dobrze się czuje w naszej 
okolicy? – pyta pani Beata.

– Jest pożyteczny, zjada myszy, nor-
nice itp. Dopóki są w okolicy zwierzęta, 
trzeba się cieszyć. Choć wielu wybiłoby 
wszystkie zwierzaki, ptaki i wycięło 
drzewa – komentuje pan Kamil.

Radny Marcin Kania poinformował 
nas, że zgłosił sprawę do sztabu kryzy-
sowego lesznowolskiego urzędu gminy 
i ostateczną decyzję w tej sprawie po-
dejmie urząd. 

Próbowaliśmy skontaktować się ze 
sztabem kryzysowym, by dowiedzieć 
się jaka decyzja zapadnie w tej sprawie, 
ale na razie bez powodzenia.

Piotr Włodarczyk

Polowanie na lisa

Lis obok domostw w Mysiadle

My nie chcemy, żeby  
go zabito, nam chodzi  
o to, żeby go wywieźć  

w odpowiednie miejsce, 
gdzie będzie mógł 
spokojnie żyć i nie 

zagrażać domostwom

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno  na   podstawie   art. 35 ustawy   z dnia 
21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami ( Dz. U. z 2016r. poz. 
2147 ze zm.) informuje,  iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Pia- 
seczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze przy sekretariacie Burmistrza 
oraz na stronie internetowej  www.piaseczno.eu  zamieszczony został 
do publicznej wiadomości „Wykaz Nieruchomości” przeznaczonych  
do wydzierżawienia:  w trybie bezprzetargowym części o pow. 240mkw. 
działek ozn. nr 83/3,89,90, obr.33, położonych w Piasecznie przy ul. 
Gojawiczyńskiej; części działki nr 499,  położonej w Runowie przy ul. Do-
brej;  części działki ozn. nr ewid.  48/2, obr.24, położonej w Piasecznie 
przy ul. Chyliczkowskiej;  części działki ozn. nr ewid. 21, obr. 44 położonej 
w Piasecznie przy ul. Mazurskiej.

w tym roku Hufiec zHp piaseczno obchodzi  
60-lecie swojego powstania.  

Z tej okazji w dniach 16–18 czerwca  
na polanie Zimne Doły w Zalesiu Górnym odbędzie się 

Święto Hufca, podczas którego zuchy, harcerze  
i instruktorzy świętować będą tę rocznicę.  

Główne uroczystości odbędą się w sobotę 17 czerwca.  
W ich trakcie na placu Piłsudskiego w Piasecznie  

o godz. 14.00 odbędzie się uroczysty apel z nadaniem 
nowego sztandaru Hufca, zaś około godz. 19.30  

na Zimnych Dołach – obrzędowe ognisko.  
Dla byłych instruktorów oraz wszystkich osób  

związanych z Hufcem będzie to doskonała okazja  
do spotkania po latach.

wykaz nIerucHOmOŚcI

jubIleusz Hufca zHp

Podczas tegorocznego Dnia energii  
i recyklingu lokalna społeczność dzię- 
ki udziałowi w plenerowych warszta- 
tach i doświadczeniach wykorzystu- 
jących zarówno klasyczne metody  
eksperymentowania jak i nowocze- 
sne urządzenia multimedialne będzie 
miała okazję pogłębić swoją wiedzę 
w zakresie racjonalnego wykorzysta- 
nia energii oraz prawidłowego gospo- 
darowania odpadami. Wśród atrakcji 
pikniku znajdą się m.in. solarne nano- 
roboty, strefa eko-jubilera oraz samo-
chody elektryczne. Dla najmłodszych 
przygotowaliśmy kolorowanki, dmu- 
chańce, bańki mydlane oraz gry i zaba- 
wy. Zaplanowaliśmy również szereg 
działań scenicznych, m.in.: wywiady 
z ekspertami, pokazy specjalne, ani-
macje i konkursy. 

Nasze doświadczenia pokazują, że 
przekazywana w innowacyjny sposób 
wiedza pozwala na lepsze zrozumie- 
nie problematyki odpowiedzialnego 
zarządzania energią i gospodarką od- 
padami, co ma na celu budowanie  
prawidłowych postaw już u najmłod- 
szego pokolenia oraz zachęcenie wła- 
ścicieli gospodarstw domowych i nie- 
wielkich przedsiębiorców do inwe- 

stowania w nowoczesne technologie. 
Uczestnicy Dnia energii i recyklingu 
dzięki zdobytej wiedzy w sposób 
świadomy i odpowiedzialny podejdą 
do problemu zachodzących zmian kli-
matycznych oraz zasad prawidłowego 
zagospodarowania odpadów, a ich do- 
bre praktyki mogą stać się wzorem 
zachowań dla wszystkich mieszkań- 
ców gminy.

dzIeń  energII I recyklIngu
W dniu 25 czerwca 2017 r.  
(niedziela) w godzinach 12:00  
– 16:00 na terenie Rynku  
miejskiego w piasecznie urząd 
Miasta i Gminy Piaseczno  
organizuje rodzinny piknik  
edukacyjny z okazji  
dnia energii i recyklingu,  
na który serdecznie zapraszam 
wszystkich mieszkańców gminy. 

\\\   ZAMEk POMNIkIEM
Na Facebooku Gminy Góra Kalwaria 

w piątek 9 czerwca ogłoszono, że bur-
mistrz Góry Kalwarii Dariusz Zieliński 
„podpisał umowę na opracowanie kom-
pletnej dokumentacji zgłoszenia obiek-
tu zabytkowego Zamek w Czersku do 
ubiegania się o status Pomnika Historii 
przez Narodowy Instytut Dziedzictwa”. 
Dzięki pozytywnej ocenie gmina będzie 
miała możliwość ubiegania się o środki zewnętrzne na prace konserwatorskie 
zamku. Wykonawcą zamówienia jest firma Lexcalibur sp. z o.o. z Warszawy.

\\\ W SKRÓCIE

Inwestycja ta od początku budzi 
sporo emocji. Nie wszyscy radni byli 
przychylnie nastawieni do pomysłu 
inwestowania publicznych pieniędzy 
w należący do Kościoła budy-
nek (gmina dzierżawi go 
od parafii). Burmistrz 
Zdzisław Lis prowa-
dził długotrwałe 
negocjacje z pro-
boszczem Parafii 
Św. Anny w sprawie 
szczegółów umo-
wy – gmina chciała 
uzyskać jak najdłuż-
szy okres bez opłacania 
dzierżawy w zamian za zain-
westowane w przebudowę pieniądze. 
Entuzjastami projektu przebudowy nie 
są też pracownicy Centrum Kultury, z 

którymi nie został on skonsultowany i 
dopasowany do ich potrzeb. 

Czy zbyt wysokie koszty zapropo-
nowane przez oferentów staną się więc 

przyczynkiem do rezygnacji 
z tego projektu oraz idei 

ratowania zabytkowej 
plebanii? Niewątpli-

wie temat ten trafi 
pod dyskusję rad-
nych. I żadnego wa- 
riantu wykluczyć 

nie można. Łącznie 
z tym, że dołożą bra-

kującą kwotę. Choć zwa-
żywszy na inne potrzeby, 

np. popadające w ruinę zabytko-
we budynki w parku miejskim, wydaje 
się to wątpliwe. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Plebania pod znakiem 
zapytania? dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASECZNO

A gdyby stworzyć w Piasecznie 
przestrzeń, w której byłoby 
miejsce na kawiarnie, muzea, 
wystawy, usługi komercyjne, 
targi, ale przede wszystkim 
dla ludzi, którzy chcą spędzić 
czas, coś kupić, zjeść, zobaczyć, 
odpocząć? 

W maju, na komisji promocji, Cen-
trum Kultury zaprezentowało 

pewien pomysł na zagospodarowanie 
niewielkiej miejskiej przestrzeni, ale 
jakże istotnej. Do samej idei dołączo-
na była prezentacja ze wstępnym pro-
jektem stworzonym przez firmę OCA 
Architekci.

Chodzi o teren między parkiem a 
rynkiem ograniczony ulicami Rynkową, 
Zgody oraz Warszawską. Dzisiaj jest to 
jeden z najbardziej zdegradowanych 
terenów w mieście. Zniszczone kamie-
nice, ledwo stojące komórki, to zupełnie 
zapomniane miejsce między rewitalizo-
wanym parkiem a rynkiem tętniącym 
życiem. Mieszkają tutaj lokatorzy, ale 
ponieważ warunki, w jakich żyją, na-
kładają na gminę obowiązek przesied-
lenia ich do nowych lokali, w zasadzie 
w trybie awaryjnym, za jakiś czas ich tu 
nie będzie. Istotne jest także, że jest to 
jeden z najatrakcyjniejszych terenów w 
mieście. Jest to więc najlepszy moment, 

aby Gmina zaczęła myśleć nad zagospo-
darowaniem tego terenu. 

OCA Architekci zaproponowali 
przestrzeń, która byłaby naturalnym 
łącznikiem parku z rynkiem, z miejscem 
na usługi komercyjne, pracownie arty-
stów oraz wolną przestrzeń, w której 
można przebywać, chodzić, coś zoba-
czyć, kupić, usiąść i odpocząć. 

Teren podzielili na dwie strefy, I 
strefa to kultura i sztuka, a II to handel i 

odpoczynek. W strefie I byłoby miejsce 
na letnią scenę, kino plenerowe (filmy 
mogłyby być wyświetlane na ścianie 
jednej z kamienic), galerie i pracownie 
artystów oraz ewentualne instytucje 
kultury, np. muzeum. II strefa to usługi, 
targowisko, kawiarnie i dużo ławek, tzw. 

salon miejski. Mogłoby to być idealne 
miejsce na coraz popularniejsze w mia-
stach smaczne targi czy śniadania na 
trawie. 

Połączenie w najatrakcyjniejszym 
punkcie miasta, który stałby się miej-
scem wzmożonego ruchu pieszego, 
usług (w tym gastronomicznych), pra-
cowni artystów, lokali, do których każdy 
może wejść, i ławek, na których każdy 
może usiąść, stworzyłoby przestrzeń 
dla rozwoju kultury, sztuki i kreatyw-
nego biznesu. 

Poza wykorzystaniem istniejących 
budynków, które wymagałyby pewnego 
wkładu w doprowadzenie ich do uży-
teczności (włączając w to parterowe 
budynki przy Warszawskiej), koncepcja 
zakłada powstanie nowych budynków. 
Architekci uwzględnili plany miejscowe 
miasta, więc zaproponowane przez nich 
obiekty i pomysły są do zrealizowania. 
Budynki mogliby wybudować np. pry-
watni inwestorzy. Stworzyć w nich ho-
stel, sklepy czy punkty gastronomiczne.

Koncepcja jest pewnym wstępnym 
pomysłem i luźną propozycją na zago-
spodarowanie tego terenu. OCA Archi-

tekci wykonali ją pro bono. Niemniej 
pomysł, aby łącznik między parkiem a 
rynkiem nie stał się kolejną zamknię-
tą przestrzenią dla społeczeństwa, jest 
wart pochylenia się nad nim i przedy-
skutowania, również z mieszkańcami. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

SPOłECZEńSTWO

\\\ PIASECZNO

Trwa zbiórka zużytych biletów 
komunikacji miejskiej. 

A kcja pod nazwą „Wróżka potrzebu-
je twojej pomocy” zorganizowana 

została przez młodego twórcę, Patryka 
Krendzelaka. 

– Udręczeni pasażerowie! Jako mło-
dy i kreatywny twórca, wraz z towarzy-
szącą mi wróżką, pragnę skonstruować 
instalację artystyczną. Potrzebuję jed-
nak do tego waszej pomocy. Materiałem, 
z którego chcę wykonać instalację, są 
bilety pochodzące z komunikacji miej-
skiej. Niestety, mimo rutynowych woja-
ży mój bagaż doświadczeń nie mieści w 
sobie na tyle dużo dowodów odbytych 
przejazdów, abym mógł w stu procen-
tach spełnić swój zamysł artystyczny. 
W związku z tym zwracam się do was 
z prośbą o wsparcie mojego projektu. Z 
nieskrywaną radością przyjmę wszel-
kiego rodzaju wykorzystane bilet komu-
nikacji miejskiej. Nie ważne czy wsied-
liście do autobusu, metra, tramwaju, 
samolotu czy pociągu. Każdy z nich jest 
dla mnie na wagę złota! – brzmiała treść 
listu, który Patryk wysłał do instytucji 
publicznych.

Z biletów powstanie instalacja arty-
styczna przedstawiająca postać podróż-
nika bądź pasażera, który porusza się 
środkami komunikacji miejskiej. 

– Pomysł na projekt był olśnie-
niem. Już jakiś czas zbierałem bilety 
autobusowe i nie wiedziałem w jakim 
celu, jednak podczas rozmowy z kole-
gą, kiedy poruszaliśmy tematy religii, 

a potem złych doświadczeń z komuni-
kacji miejskiej, pojawiła się wizja, że z 
biletów da się zrobić instalację, dzięki 
której można byłoby przeżyć oczyszcze-
nie ze wszystkiego, co nas złego spotyka 
w takich podróżach – przyznaje twórca. 
– Chcę, żeby niosło to za sobą przesła-
nie, tylko nie zdecydowałem jeszcze, w 
którą ostatecznie stronę pójdę, bo jak 
wiadomo podróże mogą być piękne i 
możemy spotkać w autobusie kogoś 
niezwykłego, ale rzeczywistość korzy-
stania z usług transportowych wyglą- 
da jednak dużo szarzej i jest obfita w 
pewne niemiłe i powtarzające się sy-
tuacje, przez które droga do/z pracy 
czy gdziekolwiek staje się codzienną 
udręką.

Do realizacji projektu potrzebne są 
wszelkie bilety – od autobusowych po 
samolotowe. Zbiórka trwa do 28 czerw-
ca. Bilety można oddawać w Centrum 
Kultury, Przestanku Kultura, Bibliotece 
Publicznej i wszystkich jej filiach na te-
renie gminy. 

Agnieszka Deja

Oddaj 
bilet
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Nie wyrzucaj skasowanych biletów, 
oddaj je

Wizualizacja projektu

Nie ulega wątpliwości, że centrum miasta nie może tak wyglądać

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Ładne miasto 

R E K L A M A
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   GMINA TARCZYN

W ramach niniejszego przedsięwzięcia w tarczyńskim 
Gminnym Ośrodku Kultury zorganizowana została konfer-
encja dla mieszkańców powiatu piaseczyńskiego. Główny 
temat tego czerwcowego wydarzenia stanowiła ochrona 
pszczół i gatunków pszczołowatych oraz ich znaczenie w 
ekosystemie. Z uwagi na to, iż w regionie piaseczyńskim 
znajdują się liczne gospodarstwa sadownicze, poruszone 
zostały także kwestie dotyczące roli pszczół w sadown-
ictwie / rolnictwie oraz zasady prawidłowego stosowania 
środków ochrony roślin. 

Świadomość ekologiczna
Moderatorem konferencji była dr Małgorzata Falencka – 

Jabłońska z Instytutu Badawczego Leśnictwa (autorka wielu 
różnych badań i publikacji związanych z tematyką ekologii), 
a prelegentami - Małgorzata Borowa – kierownik Powia-
towego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Tarczynie oraz 
przedstawiciele lokalnego koła pszczelarskiego: Tomasz 
Domański i Marian Pasek. W konferencji aktywnie uczest-
niczyli także mieszkańcy, w tym lokalni sadownicy, którzy 

podkreślali jak ważna dla nas wszystkich jest świadomość 
ekologiczna, w tym ta związana z rolnictwem. 

Miodowe atrakcje
Co więcej, dla uczestników konferencji przygotowano 

specjalne wystawy prezentujące życie i zwyczaje pszczół, 
w tym sprzęt bartniczo-pszczelarski, różne rodzaje miodu 
ekologicznego, pokaz odsklepiania plastrów miodowych, 
czy wirowanie miodu. Atrakcje te prezentował m.in. Zbig-
niew Durajczyk, pszczelarz i zdobywca licznych nagród 
związanych z produkcją miodu, w tym tegorocznego Lauru 
Marszałka Województwa Mazowieckiego. Ponadto os-
obom obecnym na szkoleniu wręczone zostały atrakcyjne 
materiały szkoleniowo-edukacyjne, podnoszące wśród 
mieszkańców powiatu wiedzę nt. pszczół.

Konferencja została zorganizowana przez Gminę Tarc-
zyn, którą aktywnie wspierali: Gminny Ośrodek Kultury 
w Tarczynie, Mazowiecki Ośrodek Doradztwa Rolniczego, 
LGD „Perły Mazowsza”, SP ZOZ w Tarczynie oraz wszystkie 
gminne placówki edukacyjne.                        szymon woźniak

Zbigniew Durajczyk, zdobywca wielu nagród związanych z produkcją miodu, przygotował wystawy pszczelarskie Małgorzata Borowa – kierownik Powiatowego Zespołu 
Doradztwa Rolniczego w Tarczynie w czasie prelekcji

Na konferencję przybyli liczni mieszkańcy

Burmistrz Tarczyna Barbara Galicz powitała wszystkich uczestników  
spotkania

Moderatorem konferencji była dr Małgorzata Falencka-Jabłońska  
z Instytutu Badawczego Leśnictwa 

Marian Pasek, lokalny pszczelarz i społecznik, omówił zagadnienia związane 
z ochroną pszczół i gatunków pszczołowatych

chrońmy pszczoły!
gmina tarczyn zabezpieczyła środki własne i pozyskała dofinansowanie  

z wojewódzkiego funduszu Ochrony Środowiska i gospodarki wodnej w warszawie  
(www.wfosigw.pl) oraz z lokalnej grupy działania „perły mazowsza” na realizację  

projektu pn. „razem chronimy przyrodę”. dotyczył on zagadnień związanych  
z ochroną pszczół i gatunków pszczołowatych, ich zwyczajami, ogromnie ważną rolą  

w ekosystemie, jak również  produkcją  miodu ekologicznego.
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\\\ PIASECZNO

Mała platforma satelitarna 
o wielkich możliwościach 
zostanie wyprodukowana  
w Piasecznie.  

N iewiele osób wie, że w stolicy po-
wiatu istnieje firma, która jest li-

derem w branży kosmicznej. Creotech 
Instruments S.A. w przyszłym roku bę-
dzie obchodzić dziesięciolecie istnienia. 
Została założona przez trzech naukow-
ców, w tym dr. Grzegorza Bronę, który 
od 2015 roku pełni funkcję prezesa 
spółki. Przed założeniem własnego bi-
znesu pracował w Europejskiej Organi-
zacji Badań Jądrowych CERN, gdzie od-
powiadał za oprogramowanie detekto-
rów promieniowania oraz zarządzanie 
zespołem badawczym pracującym przy 
Wielkim Zderzaczu Hadronów (LHC). 
Wciąż jest aktywnym naukowcem, wy-
kłada na Wydziale Fizyki Uniwersyte-
tu Warszawskiego, publikuje artykuły 
w międzynarodowych prestiżowych 
periodykach naukowych, a za swoją 
pracę badawczą w 2012 roku został 
laureatem nagrody naukowej „Polityki”.  

Od 2015 roku zasiada też w Radzie Pol-
skiej Agencji Kosmicznej. 

\\\   Mały… może więcej
Zarządzana przez niego firma ogło-

siła właśnie plan budowy platformy sa-
telitarnej HyperSat. 

– HyperSat to modułowa, uniwer-
salna platforma, która, zaopatrzona w 
specjalistyczne instrumenty, pozwoli 
realizować szerokie spektrum misji kos-
micznych, o różnym przeznaczeniu – od 
radiowych przez telekomunikacyjne, 
aż po obserwacyjne: optoelektronicz-
ne i radarowe – czytamy w materiale 
prasowym. Niewielka gabarytowo 
(30x30x10 cm) i wagowo (10 kg) mo-
że być maksymalnie rozbudowana do 
rozmiaru 30x30x60 cm i wagi 60 kg 
poprzez dołożenie kolejnych modułów 
bądź instrumentów. Seryjna produk-
cja miałaby się rozpocząć w 2020 roku. 
Największą zaletą platformy HyperSat 
ma być jej wyjątkowa elastyczność oraz 
relatywnie niskie koszty realizacji misji 
kosmicznych. Prezes spółki prognozuje, 
że w ciągu najbliższych kilku lat nastą- 
pi gwałtowny wzrost liczby satelitów 
operujących na ziemskiej orbicie. 

– Do roku 2025, w ramach kilku-
dziesięciu konstelacji satelitarnych, 
działać ma ich nawet przeszło 10 000. 
Większość z nich stanowić będą satelity 
klasy mikro, o masie nieprzekraczającej 
kilkudziesięciu kilogramów – tłumaczy. 
– HyperSat to nasza polska odpowiedź 
na zmieniające się wymagania rynku 
kosmicznego i rosnące zapotrzebowa-
nie na satelity klasy mikro, które w per-
spektywie najbliższej dekady przejmą 
większość funkcji i zadań realizowanych 
obecnie przez duże i bardzo duże, a 
przez to piekielnie drogie, satelity o wa-
dze kilkuset-kilku tysięcy kilogramów.

\\\   kosmiczny gracz
Croatech chce być jednym z do-

stawców niezbędnych do tego instru-
mentów. Na liście dotychczasowych 
sukcesów firma z Piaseczna ma wypro-
dukowanie we współpracy z fińskim 
ICEyE urządzeń do satelitarnego sy-
stemu radarowego obrazowania Ziemi. 
Dostarczyła też elementy do budowy 
tzw. „Gwiazdy Śmierci”, czyli realizowa-
nego w Czechach najpotężniejszego na 
świecie lasera o nazwie HAPSLI (High 
Repetition-Rate Advanced Petawatt 
Laser System). Polska spółka odpo-
wiedzialna jest też za opracowanie i 
wyprodukowanie superczułych kamer 
CCD (ang. Charge Coupled Device – 
światłoczułe kamery wykorzystywane 
do obserwacji astronomicznych), które 
stanowić będą serce każdego z telesko-
pów NEOSTED. Te ostatnie mają zaś być 
elementem systemu wczesnego ostrze-
gania Ziemi przed grożącym jej niebez-
pieczeństwem. Projekt prowadzony 
jest na zlecenie Europejskiej Agencji 
Kosmicznej.

A to wszystko w tzw. Parku Techno-
logicznym w Piasecznie, przy ul. Okuli-
ckiego 7/9.                        Joanna Ferlian

Z Piaseczna w kosmos

na wyłączność

\\\   Na czym polega umowa z klauzu- 
lą wyłączności?

To dojrzała forma współpracy ofe-
rująca ogromne korzyści dla klienta. 
Podpisując umowę ekskluzywną, klient 
decyduje się podjąć współpracę z jed-
nym wybranym agentem, który w jego 
imieniu koordynuje cały proces sprze-
daży nieruchomości. Zawiera się ją na 
czas określony. Oprócz nich dostępne 
są również umowy otwarte, w których 
brak jest jednego reprezentanta i koor-
dynatora całego procesu sprzedaży, nie 
ma też konkretnych zobowiązań agenta, 
a jej czas trwania jest nieokreślony.
\\\   Dlaczego osoby chcące sprzedać 
nieruchomość boją się podpisywać 
umowy ekskluzywne?

Polski rynek się zmienia. Właś-
ciciele nie chcą podpisywać umów 
ekskluzywnych, gdyż niewiele o nich 
wiedzą. „W życiu, nigdy!” – słyszeliśmy 
nie raz, po czym tłumaczyliśmy tym 
osobom, jak to wszystko funkcjonuje i 
one się zgadzały. Spotkałem panią, któ-
ra podpisała aż 40 umów otwartych. 

40 pośredników, 40 telefonów, każdy 
z pośredników, jeżeli szanuje swoją 
pracę i czas, musi zobaczyć nierucho-
mość, zrobić zdjęcia– ja np. sobie nie 
wyobrażam takiego zamętu u mnie w 
mieszkaniu. Minęło pół roku i cisza, nie 
sprzedali. Zadzwoniła do nas, spotkali-
śmy się i wyjaśniliśmy jej, jak działamy, a 
także dlaczego umowy otwarte są mało 
efektywne. Zmieniła zdanie. Mieszkanie 
sprzedaliśmy po dwóch miesiącach. 
\\\   Co w przypadku niewielkiego za-
interesowania nieruchomością?

Jeżeli jest małe zainteresowanie 
nieruchomością, to mamy problem i 
musimy go szybko rozwiązać. Spraw-
dzamy np. czy cena nie jest aby zawy-
żona. Agenci na umowach otwartych, 
którzy mają setki ofert, w ogóle się tym 
nie zajmują. Przy umowie ekskluzyw-
nej ma się gwarancję, że agent dokona 
wszelkich starań, by doprowadzić do 
udanej transakcji. Bo to jego praca, koszt 
i czas. 
Eugeniusz Jaworski
Doradca ds. nieruchomości, RE/MAX Centrum
ul. Nowolipki 13, 00-151 Warszawa     
tel. kom: +48 603 19 56 24
eugeniusz.jaworski@remax-polska.pl
www.jaworski24.pl

Tym razem Eugeniusz 
Jaworski opowiedział nam 
o tym, dlaczego klientowi 
zdecydowanie bardziej opłaca 
się skorzystać z umowy 
ekskluzywnej niż z umowy  
tzw. otwartej.

a r t y k u ł s p O n s O r O w a n y

\\\ POWIAT

W ciągu pięciu miesięcy 
bieżącego roku powiatowa 
policja, wyłącznie za 
przekroczenie prędkości o 50 
km/h, zatrzymała 174 prawa 
jazdy, w tym 71 dokumentów 
należało do osób poniżej 29. 
roku życia. 

R ozsądek zazwyczaj przychodzi 
z wiekiem, a im jesteśmy starsi, 

tym wolniej jeździmy. Co nie oznacza, 
że wolno i nie oznacza, że każdy. To 
potwierdza statystyka Komendy Po-
wiatowej Policji w Piasecznie. Liczba 
zabranych praw jazdy w tak krótkim 
czasie jest ogromna, a młodzi kierowcy 
rozbili w tym zestawieniu bank.

Najstarsza osoba, której zabrano w 
tym roku prawo jazdy, ma 74 lata. Osób 
powyżej 50. roku życia jest 16., w wieku 
od 40 do 49 lat – 41 osób, a w wieku od 
30 do 39 lat – 46 osób. 71 zabranych 
praw jazdy osobom do 29 roku życia to 
naprawdę sporo.

Nie jest wcale tak, że ci najmłodsi z 
tej grupy stracili najwięcej praw jazdy. 
Rocznik 1999 z naszego powiatu, czy-
li 18-latek, stracił jedno prawo jazdy, 
rocznik 1995 – 10 dokumentów, rocznik 
1991 – 3 dokumenty, a 1989 aż 15. To 
oczywiście tylko liczby, trudno więc po-
wiedzieć, czy zadecydował przypadek. 
Z drugiej strony 18-latkowie zapewne 
mają mniej praw jazdy i bardziej utrud-
niony dostęp do codziennej jazdy samo-
chodem, niż 28-latkowie. Tym samym 
jednak możemy śmiało założyć, że w 
grupie wiekowej 30-39 lat jest więcej 
praw jazdy i samochodów niż w tej naj-
młodszej grupie, której zabrano o 25 
więcej dokumentów. 

To nie jest dobra statystyka. Biorąc 
pod uwagę rodzaj dróg w naszym po-
wiecie i ilość wąskich dróg, albo tych 
biegnących przez wsie lub lasy, jest na-
wet trochę przerażająca.

Trudno mieć nadzieję, że szybka 
jazda, zawsze będzie się kończyć tylko 
zabraniem prawa jazdy.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Młodzi tracą prawa jazdy

\\\   EMOCJE NA WODZIE

\\\ W SKRÓCIE

Nagrodzone sztafety ledwo pomieściły się na podium

Rywalizacja była zaciekła, ale atmosfera bardzo przyjazna
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  GMINA GóRA kALWARIA
P R O M O C J A

konsultacje obejmują teren miasta góra kalwaria,  
a uczestniczyć w nich mogą wszyscy mieszkańcy  
miasta góra kalwaria, którzy ukończyli 16 lat.

W ramach Budżetu Obywatelskiego mogą być proponowane  
projekty zadań, które przyczynią się do rozwoju Gminy.

W szczególności  zadanie może obejmować następujące obszary:
1)  budowę, modernizację lub remont elementu infrastruktury 

miejskiej;
2)  działania na rzecz poprawy warunków życia i funkcjonowania 

mieszkańców;
3)  działania o charakterze prospołecznym, rekreacyjnym,  

kulturalnym, oświatowym lub sportowym.

Wysokość środków budżetowych przeznaczonych na realizację 
projektów została ustalona w wysokości 400.000,00 zł.

Propozycję zadania do zrealizowania w ramach Budżetu  
Obywatelskiego może zgłosić co najmniej 30 osób (mieszkańcy 
miasta Góra Kalwaria, którzy ukończyli 16 lat).

Wypełnione zgłoszenie projektu składa się w Kancelarii  
Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria lub przesyła na adres:  
umig@gorakalwaria.pl

Projekty podlegają weryfikacji ze względu na możliwość realizacji 
i zostaną poddane pod powszechne głosowanie, przy czym na czas 
głosowania umieszcza się je na stronie internetowej Gminy. 

Od 12 do 30 czerwca 2017 r. składanie przez mieszkańców  
propozycji projektów do budżetu na rok 2018.

Formularz zgłaszania projektów dostępny jest na stronie  
www.gorakalwaria.pl w zakładce BUDŻET OBYWATELSKI  
i w Urzędzie Miasta i Gminy przy ul. 3 Maja 10, pokój 103.

Konkurs ma na celu popularyzację osiągnięć zawodowych i społecznych rol-
ników z terenu Gminy Góra Kalwaria, wyróżnienie osób aktywnych i otwartych 
na nowoczesne rolnictwo, promowanie bezpieczeństwa pracy w rolnictwie, jak 
również kreowanie pozytywnego wizerunku rolnictwa i wsi naszej gminy.

Organizatorem Konkursu jest Gmina Góra Kalwaria- Referat Rolnictwa i Ochro-
ny Środowiska, przy współpracy Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego  
w Piasecznie, Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Mazowieckiej Izby Rol- 
niczej, i innych instytucji i organizacji działających na rzecz rolinictwa.

termin zgłoszenia: do 31 lipca każdego roku.

Kandydatów do Konkursu mogą zgłaszać: Rada Sołecka, Mazowiecka Izba  
Rolnicza, Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Powiatowy Zespół Do-
radztwa Rolniczego w Piasecznie.

Zgłoszenia do udziału w Konkursie składa się w Urzędzie Miasta i Gminy,  
ul. 3 Maja 10 - Biurze Obsługi Mieszkańców (kancelaria - pok. 4) lub przesyła  
w formie pisemnej na adres Urząd Miasta i Gminy Góra Kalwaria, ul. 3 Maja 10, 
05-530 Góra Kalwaria z dopiskiem Konkurs ,,Rolnik Roku’’.

Zgłoszenia do Konkursu należy dokonać na odpowiednim formularzu, stano- 
wiącym Załącznik nr 1 do Regulaminu.

Dokumenty dostępne na stronie internetowej gminy www.gorakalwaria.pl 
oraz w Referacie Rolnictwa i Ochrony Środowiska UMiG Góra Kalwaria.

Szanowni Mieszkańcy,  
w związku z organizacją Święta Góry Kalwarii  

w dn. 17-18.06.2017 r.  
ulice 3 Maja (od Ratuszowej)  

oraz dominikańska (od 3 Maja do Białka)  
będą wyłączone z ruchu.  

Uprzejmie prosimy o nieparkowanie  
na ww. ulicach od godz. 20.00 16.06.2017  

do godz. 21.00 18.06.2017.  
Za utrudnienia najmocniej przepraszamy! 

zOstań 
rOlnIkIem rOku, 
ZAPRASZAMY 
dO kOnkursu!
burmistrz miasta i gminy góra kalwaria zaprasza do udziału 
w konkursie ,, rOlnIk rOku ‘’ rolników, którzy prowadzą 
działalność rolniczą (sadowniczą, warzywniczą, zwierzęcą)  
na terenie gminy.
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zOstań 
rOlnIkIem rOku, 
ZAPRASZAMY 
dO kOnkursu!

W liście do harcerzy rozpoczyna-
jącym album jeszcze pachnący 

drukarnią, wydany przez Gminę Pia-
seczno w 60. rocznicę powstania pia-
seczyńskiego Hufca ZHP im. Bohaterów 
Pokoju, burmistrz Piaseczna Zdzisław 
Lis pisze: „W harcerstwie nawiązują się 
relacje, które wytrzymują próbę czasu. 
To tu utrwalają się przyjaźnie na całe ży-
cie. Piaseczyńska wspólnota harcerska 
jest właśnie tego przykładem”.

Ileż to barwnych postaci ze świata 
harcerskiego pojawia się w mojej pa-
mięci związanych z Piasecznem lat 60. i 
70. XX wieku, ile to ludzi całym sercem 
zaangażowanych w pracę z dziećmi i 
młodzieżą! Trudno mi wymienić tu 
wszystkich, których znam: hm. Bogusia 
Wojtach, hm. Alicja Kyrc, hm. Elżbie-
ta Witkoś, hm. Jurek Kolanowski, hm. 
Kazio Lenarczk, phm. Aniceta Solecka-
-Maciejewska, hm. Bohdan Orłowski, 
phm. Zbyszek Ostrowski, hm. Halinka 
Kotkiewicz, hm. Andrzej Koprowski, 
phm Andrzej Lach, hm. Sylwek Cacek. 

To są harcerze, których znałam osobi-
ście i miałam ten zaszczyt obserwacji 
ich pracy z dziećmi i młodzieżą – to lu-
dzie legendy. 

Hm. Elżbieta Witkoś i phm. Arka-
diusz Czapski, którzy zgodzili się na 
spotkanie ze mną i na opowiedzenie 
mi wielu ciekawych wydarzeń ze swo-
jej pracy z harcerzami, też podkreślają 
właśnie te wartości – przyjaźń i umiejęt-
ność pracy w zespole, radzenie sobie w 
trudnych sytuacjach, umiejętność wery-
fikacji tego, co nieważne i utrwalanie w 
świadomości młodego człowieka tego, 
co najważniejsze, odpowiedzialność za 
siebie i innych. A najważniejsze w har-
cerstwie jest też to, mówi Elżbieta, że 
te wartości przechodzą z pokolenia na 
pokolenie. Dzieci i wnuki instruktorów 
piaseczyńskich są zuchami i harcerzami.

\\\   Bandera
Tu ciekawostka i dowód na ciągłość 

pracy w piaseczyńskim Hufcu, zacznę 
od początku. Instruktorzy uczyli się 
zasad prowadzenia drużyny. W latach 
1957-1958 kształcenie prowadzone 
było w Drużynie Drużynowych „Pusz-
cza” przez dh. Jacka Puchnowskiego i 
dh. Kazimierza Lenarczyka. Pierwszy 
kurs drużynowych odbył się w 1960 ro-
ku nad jeziorem Serwy, komendantem 
był dh Lenarczyk. Od tego roku został 
wprowadzony zwyczaj naszywania na 

banderę Drużyny Drużynowych list-
ków dębowych z zapisaną na nich da-
tą i miejscem spotkania, każdy liść to 
symbol jednego kursu (patrz zdjęcie). 
Pierwszy liść jest z 1960 roku, ostatni 
liść jest z XXIV kursu z roku 2015. Od 
1960 roku do dziś jest zwyczaj noszenia 
przez instruktorów i uczestników kursu 
chusty z emblematem „Puszczy”.

\\\   Druhna Ela zwana 
Witkosiową 

Elżbieta Witkoś (Świetlik) nauczy-
cielka, dyrektorka SP w Chylicach, 
wstąpiła do harcerstwa w 1958 roku, 
zobowiązanie instruktorskie złożyła w 
1961 roku. Była drużynową 33. DH w 
Szkole Podstawowej nr 1 w Piasecznie 

przy ulicy Świętojańskiej, a następnie 
założyła 52. Drużynę Harcerską w Jaz-
garzewie. I w jazgarzewskiej drużynie 
po raz pierwszy spotkała, wtedy ma-
łą dziewczynkę, Anicetę Soleckę (dziś 
Maciejewską). Dziś obie legendarne 
piaseczyńskie harcerki. Hm. Elżbieta 
prowadziła wiele samodzielnych obo-

zów harcerskich i wiele zgrupowań 
obozowych. Opowieści o nich krążą w 
środowisku do dziś. Całoroczna praca to 
przygotowania do wielu wydarzeń – raj-
dów, zimowisk, festiwali piosenki har-
cerskiej, ognisk i gawęd itd. A wszystko 
to w imię właściwie pojętej, zdrowej ry-
walizacji. A ponieważ wakacje tuż, tuż 
i obozy harcerskie już przygotowane, 
grupy kwatermistrzowskie wyruszy-
ły na miejsce obozowisk, zapytałam 
Elżbietę o jej wrażenia z tych obozów, 
które najbardziej utkwiły jej w pamięci.

\\\   Zupa jagodowa  
na kościach

Pierwszy obóz, raz w całej historii 
harcerstwa Elżbiety udało się jej być 
szeregowym uczestnikiem. Dziewczęta 
wracają drużyną z wędrówki. Głodne. 
Niespodzianka. Drużyna męska zapra-
sza koleżanki na obiad. Znakomita zupa 
jagodowa, ulubiona potrawa harcerzy, 
jak wiadomo w lesie jagód dostatek. 
Podano zupę, ale coś dziwne oka w niej 

pływają, jakby rosołowe. Na pytanie 
dziewcząt – „A z czego te oka?”, chłopcy 
dumie odpowiadają, że aby zupa była 
treściwa, jagody ugotowano na wywa-

rze z kości! Kto nie jadł, niech żałuje! To 
był czas, w którym harcerze gotowali 
sami, nie było kucharek. Nie dość, że 
gotowali sami, to jeszcze musieli sami 
wybudować kuchnię, nazbierać kamieni 
na polu, zabezpieczyć dostateczną ilość 
gliny, zabrać blaty kuchenne i rury. Ta 
zduńska robota wcale nie była łatwa. 
Kuchnia nie mogła dymić, nie mogły do 
środka paleniska wpadać garnki. Czasy 
były takie, że gdy nie zabrano chochli 
do zupy, co chyba się nie zdarzyło, kupić 
wielką chochlę w pobliskim miasteczku 
było niemożliwością. A jadłospis? To już 
wyobraźnia zastępu dyżurnego.

Elżbieta i Arek zadają mi pytanie 
– „Jakie danie miało zawsze na obozie 
największe powodzenie?” – okazuje 
się, że kluski z jagodami (nazbierany-
mi przez samych harcerzy) śmietaną 
i cukrem. Menażki po takim obiedzie 
były „czyste”. To był też czas, w którym 
budowano prycze i napełniano sienni-

ki. W spisie ekwipunku, który należy 
zabrać na obóz, oprócz menażki, łyżki 
i metalowego kubka był obowiązkowo 
do zabrania siennik. Harcerze szli do 
wsi i napełniali sienniki, ale komu by 
się chciało napełnić siennik solidnie. I 
tu sprawdzało się przysłowie – jak sobie 
pościelisz, tak się wyśpisz. Kto nie wy-
pełnił porządnie siennika, spał na żerd-
kach. I trzeba było ponownie maszero-
wać do wsi. Grupa kwatermistrzowska 
miała za zadanie przygotować optymal-
nie bezpieczne miejsce na obóz, przy-
gotować np. żerdki do budowy pryczy 
i półek. Budowano ogrodzenia i bramy 
obozowe, fantazyjne i często naprawdę 
piękne architektonicznie.

\\\   Zaginięcie druha 
wędkarza, czyli horror  
w obozie

Zdarzało się i tak, że druhna komen- 
dantka musiała wspierać się dużą iloś-
cią waleriany. Pewnego dnia wieczorem 
jeden z harcerzy, Stasio Markowski, 

poprosił o możliwość powędkowania, 
był zapalonym wędkarzem i na ogół 
dostawał zezwolenie na wędkowanie, 
ale tym razem nie dostał zgody. Na dru-
gi dzień była przewidziana wędrówka 
i należało być wyspanym. Jest środek 
nocy. Do komendantki obozu przycho-
dzą wartowniczki i meldują, że druh 
Markowski udał się pół godziny temu 
do latryny i nie wrócił. Od strony jeziora 
było słychać wołanie – „Ratunku, ratun-
ku!”. Komendantką obozu była Elżbieta, 
komendantem zgrupowania był Kazio 
Lenarczyk. Przeszukano obóz i brzeg 
jeziora. W namiocie stoi wędka, czyli za-
giniony harcerz na ryby nie poszedł. Noc 
stała się upiorna. Została zawiadomiona 
milicja. Rano i to wcale nie o świcie ko-
mendantka obozu dostaje następującą 
informację – na przeciwległym brzegu 
jeziora w obozie Cepelii jest zguba do 
odebrania, prosimy się zgłosić z wia-

drem jagód. Zamiast bandery „zwinęli” 
druha Stasia. Niestety, zamiast jagód 
była milicja. Bo dowcip nie był w stylu 
harcerskim (cdn.).

W następnej części opowieści bę-
dzie o „burzy z piorunami kulistymi”, 
opowieść druha Arkadiusza o tym co 
robić, żeby nie zwinęli bandery, i o od-
powiedzialności. 

Małgorzata Szturomska

Harcerze

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Od strony jeziora było 
słychać wołanie – 

„Ratunku, ratunku!”

Opowieści harcerskie  
o pracy na rzecz innych, 

o przyjaźni, a także  
o przygodach obozowych

Pierwszy kurs 
drużynowych odbył 
się w 1960 roku nad 

jeziorem Serwy

Obóz Hufca Piaseczno, Rybitwy nad jeziorem Roś rok 1987

Obóz 1 DH z Zalesia Dolnego, 1959 rok

Obóz współcześnie, Czernica 2009

Bandera Drużyny Drużynowych 
„Puszcza”

Harcerskie pokolenia: Elżbieta Witkoś i Arkadiusz Tomczak. Córki Arkadiusza Tomczaka Ewa i Zuzanna
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R enault Kadjar to bliźniak Nissa-
na Qashqaia. Jednak gdy osoba 

postronna zobaczy oba auta obok sie-
bie na ulicy, będzie miała problem ze 
wskazaniem stopnia pokrewieństwa 
między nimi. Kadjar ma swoją unikalną 
sylwetkę, w której sporo jest krągłości. 
Dzięki nim, a także za sprawą czarnych 
elementów ochraniających nadwozie 
czy 19-calowych felg, w które wyposa-
żono testowany przez nas egzemplarz, 
samochód sprawia wrażenie bardzo 
masywnego. Należy też zauważyć, że 
jest on ponad 10 centymetrów dłuż-
szy niż wspomniany Qashqai. Gabaryty 
wykorzystano jednak bardzo dobrze. 

Przestrzeń czuje się, siedząc zarówno 
z przodu, jak i z tyłu auta. Jednocześ-
nie kierowca nie powinien mieć prob-
lemów z manewrowaniem Kadjarem. 
W testowanym egzemplarzu wspoma-
gał nas w tym zakresie między innymi 
pakiet Easy Parking Premium, na któ-
ry składają się system wspomagania 
parkowania z kamerą cofania i czujniki 
ulokowane z przodu, tyłu oraz po bo-
kach pojazdu. Zresztą i tak pozycja za 
kierownicą sprawia, że widoczność jest 
tu co najmniej niezła. Renault zadbało 
nie tylko o zmysł wzroku, ale także słu-
chu. Podczas jazdy do wnętrza Kadjara 
nie przedostaje się wiele dźwięków z 

zewnątrz. Pasażerowie będą mogli w 
pełni ocenić jakość nagłośnienia. W 
testowanym przez nas egzemplarzu o 
doznania dźwiękowe dbał Bose Sound 
System. Jego brzmienie? Niezłe, choć 
szczerze przyznamy, że spodziewali-
śmy się nieco więcej. Tymczasem sy-
stem audio wyższej jakości (w pakiecie 
z systemem multimedialnym R-LINK2 
z nawigacją) to wydatek dodatkowych 
3 tys. zł. Trochę żałowaliśmy też, że 
ekran w centralnej części kokpitu nie 
jest nieco większy, a jego orientacja – 
inaczej niż w bogatszych wersjach Me-
gane czy Talismanie – jest pozioma, a 
nie pionowa. Na plus zapisujemy za to 
wyświetlacz multimedialny, którym za-
stąpiono tradycyjne zegary. W Kadjarze 
zdecydowano się też na tradycyjne ste-
rowanie klimatyzacją. Jej regulowanie 
odbywa się za pomocą dwóch pokręteł 
oraz kilku przycisków. To rozwiązanie 
wygodniejsze i łatwiejsze w obsłudze 
niż w części aut, gdzie ustawienia „kli-
my” zmieniamy na ekranie dotykowym.

A co z wrażeniami z jazdy? Ocena 
będzie tym wyższa, im częściej samo-
chód będzie wykorzystywany w wa-
runkach miejskich. Jego zawieszenie 
jest bardzo komfortowe, auto dobrze 
trzyma się drogi (i nie wychyla zanadto) 
nawet przy ostrych zakrętach. Z uwagi 
na spory prześwit mamy pewność, że 
nie zawiśniemy nawet na wyższym kra-

wężniku, a 1,2-litrowy silnik o mocy 130 
KM zaskakująco nieźle rozpędza ponad 
1,3-tonowy pojazd. Nieco gorzej jest 
w trasie. Wyprzedzanie zajmuje sporo 
czasu i w wielu przypadkach koniecz-
na będzie redukcja. Jak się ma do tego 
hasło: „Zamiast czekać, zacznij żyć”? W 
warunkach pozamiejskich „prawdziwe” 
życie rozpocznie się raczej dopiero w 
momencie przesiadki do Kadjara wy-
posażonego w 1,6-litrowy silnik ben-
zynowy o mocy 160 KM. Na szczęście 
od jakiegoś czasu ta jednostka jest już 
w ofercie.

Wróćmy jednak do testowanej 
przez nas wersji z 1,2-litrowym silni-
kiem o mocy 130 KM w wersji wyposa-

żenia Intens. Jej cena bazowa to nieco 
ponad 90 tys. zł. Wspomnieliśmy jednak 
o kilku pozycjach dodatkowego wypo-
sażenia – podwyższają one koszt zaku-
pu do 107 tys. zł. I nawet jeśli u dealera 
nie uda nam się wynegocjować pokaź-
nego rabatu, to dzięki dostępnemu na 
rynku finansowaniu z dużą wartością 
wykupu będziemy w stanie osiągnąć 
miesięczną ratę użytkowania samo-
chodu o wartości powyżej 100 tys. zł 
na poziomie nieco ponad 1,2 tys. zł netto 
miesięcznie (przy zastosowaniu około 
10-proc. wpłaty własnej). To uczciwa 
cena jak za tak przestronne, funkcjonal-
ne i dobrze wyposażone auto.

Michał Borkowski

Renault Kadjar – sprawny w miejskiej dżungli
„Zamiast czekać, zacznij żyć” – głosiło lotne hasło promujące Renault Kadjara. My z testem kompaktowego crossovera zwlekaliśmy kilkanaście miesięcy od premiery.  
Czy jeżdżąc Kadjarem faktycznie, poczuliśmy, że żyjemy?

R E K L A M A
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W ielu z nas nie stać na zakup auta 
prosto z salonu. Nie znaczy to 

jednak, że nie marzy nam się wymia-
na naszego pojazdu na coś nowszego.  
Ratunkiem są samochody używane  
– w dobrej cenie, często z małym prze-
biegiem i w dobrym stanie. Na co zwró-
cić uwagę podczas zakupu?

\\\   Cena
Główne kryterium w większości 

przypadków. Mamy przeznaczoną 
kwotę, którą chcemy wydać, dlatego 
rozglądamy się za autem, które zmie-
ści się w naszym limicie. Nie polujmy 
jednak na okazję. Jak mówią specjaliści 
– niska cena równa się często niskiej 
jakości. Nie chodzi tu tylko o samochody 
starsze, wyeksploatowane. Przed podję-
ciem decyzji warto zorientować się, w 
jakich cenach sprzedawane są podobne 
modele do upatrzonego przez nas. Jeśli 
cena proponowana przez sprzedawcę 
znacznie odbiega od „widełek”, może to 
oznaczać, że ktoś chce szybko pozbyć 
się auta, ponieważ to ma ukryte wady, 
jest powypadkowe albo nawet pochodzi 
z kradzieży.

\\\   Test
Przed zakupem przetestuj samo-

chód. Sprawdzaj nie tylko to, jak się go 
prowadzi, lecz także czy nie słuchać stu-
kania bądź dziwnych szumów. Włącz 
klimatyzację, sprawdź światła, radio, 
elektryczne szyby – wszystko, z czego 
potem będziesz korzystać. Podczas 

jazdy należy też obserwować kontrol-
ki. Bądźmy czujni – samochody zbyt 
czyste, niemal bez śladów użytkowa-
nia mogą wyglądać elegancko, ale też 
mogą świadczyć o tym, że ktoś chciał 
coś ukryć, stawiając na wygląd. Tak 
samo sprawa wygląda z tym co pod 
maską – wyczyszczony silnik powinien 
nas zaniepokoić, bo może oznaczać, że 
sprzedawca chciał zatuszować wycieki 
płynów. Natomiast jeśli w środku widać, 
że samochód był używany regularnie 
– spójrz na tapicerkę, kierownicę, przy-

ciski – a przebieg sugeruje niewielką 
liczbę kilometrów, może to oznaczać, 
że sprzedawca chce nas oszukać.  
Na pierwszy rzut oka jesteśmy też  
w stanie ocenić, czy kolor karoserii  
nigdzie się nie odróżnia. W przypad-
ku innych odcieni możemy mieć po-
dejrzenia, że samochód brał udział  
w wypadku. 

\\\   Oko fachowca
Jeśli mamy zaprzyjaźnionego me-

chanika, nie będzie trudno. Jego facho-
we oko sprawdzi nie tylko stan technicz-
ny auta, ale też zweryfikuje informacje 
podawane w ogłoszeniu czy podczas 
rozmowy z właścicielem samochodu. 
Może się okazać, że pojazd wcale nie jest 
bezwypadkowy albo że ktoś próbuje 
ukryć jego faktyczny przebieg. Warto 
nie tylko zajrzeć pod maskę, lecz także 
wziąć auto na podnośnik i obejrzeć je 
od spodu. 

Kilku rzeczy jednak możemy do-
wiedzieć się sami, zaglądając na stronę 
www.historiapojazdu.gov.pl. znajdzie-
my tu dane dotyczące tego, jaki był 
ostatni odczyt licznika, czy auto posiada 
ważne ubezpieczenie OC, ile razy było 
rejestrowane i kiedy wykonano ostatnie 
badanie techniczne.

\\\   Rozsądek
Czasem warto wstrzymać się z za-

kupem, niż potem żałować. Uczciwy 
sprzedawca nie będzie robił problemów 
z jazdą testową czy wizytą u mechani-

ka. Nie bierzmy też za pewnik wszyst-
kiego, co nam mówi – lepiej samemu 
upewnić się, czy samochód jest w takim  
stanie, jak podano w ogłoszeniu. Nie-
stety dokładność oznaczać może dla 
niektórych dość długie poszukiwania 
wymarzonego samochodu, ale trzyma-
my kciuki.

Red.

Nie kupuj kota w worku
Na co zwrócić uwagę, kupując używany samochód?

R E K L A M A

R E K L A M A

KOlEjny DODATEK 12 lIPCA 

TEl. 501 091 480
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\\\ PIASECZNO
19.06 godz. 19.00 – Wernisaż wystawy prac uczestników zajęć  
plastycznych Centrum Kultury, Klub Kultury w Zalesiu Górnym,  
ul. Białej Brzozy 3, wstęp wolny
20.06 godz. 18.00 – Spotkanie Grupy Rozwojowej,  
Przystanek Kultura, Pl. Piłsudskiego 9, wstęp wolny
20.06 godz. 18.30 – Zakończenie zajęć w Strefie Kultury
W programie: pokaz Tańca Clip Dance oraz spektakl teatru Ta-Da-M
Strefa Kultury, ul. Jarząbka 28, wstęp wolny
20.06 godz. 19.15 – Spotkanie Klubu FotoPrzystanek Kultura , Pl. Piłsudskiego 
9, wstęp wolny
Wystawy:
„MALARSTWO I BIŻUTERIA” – WySTAWA BEATy KWIATKOWSKIEJ
Grupa Plastyczna Piaseczno – Spotkania, Przystanek Kultura, Kawiarnia  
Fryderyk, pl. Piłsudskiego 9. Wystawę można oglądać do 15.06
„SALA POST PLASTyCZNA” – Interwencja malarska Michała Frydrycha 
Przystanek Kultura, Galeria Przystanek, pl. Piłsudskiego 9. Wystawę można  
oglądać do końca lipca
„ABSTRAKCJA” – Wystawa prac laureatów konkursu uczestników zajęć  
plastycznych CK, Przystanek Kultura, Kawiarnia Fryderyk, pl. Piłsudskiego 9.
Wystawę można oglądać do końca sierpnia 

www.kulturalni.pl

\\\ GóRA kALWARIA
16.06 godz. 19.00 – Góra Kalwaria Freestyle Battle,  
wieża przy kinie Uciecha
17.06 godz. 14.00 – parada uliczna, od 14.30 – występy lokalnych artystów  
i grup sportowych (scena przy Dominikańskiej), 20.00 – koncert Maryli  
Rodowicz (teren byłej jednostki wojskowej)
18.06 godz. 14.30 – występy lokalnych artystów i grup sportowych (scena przy 
Dominikańskiej), godz. 18.00 – koncert finałowy Cała Góra Barwinków
22.06 godz. 19.00 – Koncert Studia Piosenki, Białka 9. Wstęp wolny
23.06 godz. 22.00 – Kino Letnie przy Wieży, „Czarny kot, biały kot”,  
ul. ks. Sajny 14. Wstęp wolny
Wystawy:
28.05-2.07 – Maria Rutkowska – wystawa malarstwa, Communio Graphis,  
Pijarska 40
9.06-21.07 – Wystawa akwareli Bożeny Czerskiej. Ośrodek Kultury, Białka 9. 
Wstęp wolny 

www.kulturagk.pl

\\\ kONSTANCIN-JEZIORNA
18.06 godz. 15.00 – Co sosny usłyszały – bajkowy plac  
Edukacyjnych Zabaw Kreatywnych Altana przy Hugonówce, wstęp wolny
18.06 godz. 16.00 – Musica da Camera – Niezwykły świat gitary
Amfiteatr, Park Zdrojowy, wstęp wolny
19.06 godz. 18.00 – Strefa Kobiet Pozytywnie Zakręconych
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp wolny 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOWOLA
14.06 godz. 18.00 – Wykład w Klubie Seniora w Magdalence pt. 
„Postawy, które rozwiązują problemy”, CIS Magdalenka, ul. Lipowa 28
20.06 godz. 18.00 – Profilaktyka rehabilitacyjna dla Seniorów  
– wykład Kinetic Medical & Fitness w Klubie Seniora w filii GOK Lesznowola  
w Nowej Iwicznej, ul. Zimowa 25 c
21.06 godz. 18.00 – Wykład w Klubie Seniora w Mysiadle pt. „Postawy,  
które rozwiązują problemy”, filia GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2

www.gok-lesznowola.pl

\\\ TARCZYN
Kino za Rogiem, GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17:
16.06 godz. 18.00 – Powiem ci wszystko
17.06 godz. 12.00 – Rodzinka nie z tej ziemi

www.gok-tarczyn.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ LESZNOWOLA

W sobotę 10 czerwca odbyło 
się tradycyjne już Święto Gminy 
Lesznowola.

W ydarzenie zorganizowano na bło- 
niach przed Urzędem Gminy, na 

które tłumnie przybyli wystawcy, miesz- 
kańcy i goście.

– Chciałabym życzyć pięknego świę-
towania – mówiła podczas oficjalnego 

rozpoczęcia wydarzenia wójt gminy 
Lesznowola Maria Jolanta Batycka-Wą-
sik. – Święto gminy Lesznowola to ko-
lejna nasza wspólna impreza. To dosko-
nała okazja, żeby pochwalić się naszym 
potencjałem – potencjałem ludzkim, 
potencjałem społecznym, potencjałem 
gospodarczym. Bardzo cieszymy się, że 
państwo przyjęliście nasze zaprosze-
nie i że wśród nas są mieszkańcy gminy 
Lesznowola, ale również goście, którzy 
lubią przyjeżdżać na to święto. 

Wśród atrakcji znalazły się straga-
ny z jedzeniem, stoiska z zabawkami 
i biżuterią. Ogromną popularnością 
cieszyła się strażacka grochówka, która 
serwowana była za darmo. Najmłodsi 
mogli wyszaleć się na dmuchańcach, po-
bawić się na torze przeszkód i w strefie 
gier sportowych, a także wziąć udział 
w warsztatach mydlarskich czy ekspe-
rymentach chemicznych. 

– Przyszło sporo osób, ale myślę, 
że najwięcej atrakcji przygotowano dla 
najmłodszych. Dzieciaki na pewno są 
zadowolone – mówiła Ola Róg, która 
pojawiła się na imprezie z ręcznie ro-
bionymi bransoletkami.

Nie zabrakło także atrakcji na sce-
nie. Wydarzenie otworzył Zespół Śpie-
waczy Tęcza, pojawili m.in się iluzjonista 
Konrad Modzelewski, Majka Jeżowska, 
Kabaret Zachodni i Sorry Boys. Gwiazdą 
wieczoru był Ray Wilson. Nie sposób 
wymienić wszystkich atrakcji, które 
przygotowali organizatorzy – Wójt i Sa-
morząd Gminy Lesznowola, Zespół Ob-
sługi Placówek Oświatowych, Centrum 
Sportu w Gminie Lesznowola, Gminny 
Ośrodek Kultury w Lesznowoli, Gmin-
na Biblioteka Publiczna w Lesznowoli 
oraz jednostki OSP: Mroków, Zamie- 
nie, Nowa Wola. Święto Gminy Leszno-
wola to jedna z tych imprez w powiecie, 
która ściąga tłumy – tu każdy znajdzie 
coś dla siebie.                                              AD

Świętowanie

Majka Jeżowska porwała dzieci do wspólnej zabawy

\\\ SPęDź WAkACJE Z MISTRZEM  

W tym roku Centrum kultury po raz pierwszy organizuje 
warsztaty mistrzowskie. 
Przystanek Kultura zaprasza wszystkich, którzy chcą dosko-
nalić swój warsztat, poszerzyć umiejętności, wejść w nową 
przestrzeń wypowiedzi artystycznej, czy wreszcie odkryć 
swój nowy talent. Do współpracy zostali zaproszeni znako-
mici artyści, mistrzowie  w swoich dziedzinach, którzy na 
nasze letnie warsztaty przygotują specjalny program zajęć. 
31.07-4.08 oraz 7.08-11.08 – yuko Kawai – warsztaty for-
tepianowe 
16.08-18.08 – Daniel Chmielewski – warsztaty komiksowe
19.08-20.08 oraz 26.08-27.08 – Tomasz Siwiński – warsztaty 
filmu animowanego 
19.08-20.08 oraz 26.08-27.08 – Małgorzata Buczkowska – 
warsztaty aktorskie 
Szczegółowe informacje: www.kulturalni.pl/przystanek-
-kultura/aktualnosci oraz w Recepcji Przystanku Kul-
tura (22) 716 79 62. Zapisy: strefazajec.pl do 30 czerwca.  
Warsztaty są płatne.

\\\ LETNIE WARSZTATY kULTURALNE  

Latem wszyscy są bardziej aktywni. Jedni chodzą po 
górach, inni jeżdżą nad morze lub jezioro, a jeszcze inni 
zwiedzają lub nadrabiają zaległości czytelnicze.
Centrum kultury w Piasecznie proponuje cykl bezpłat-
nych, letnich warsztatów – dla tych, którzy przez cały 
rok pracują z naszymi instruktorami oraz dla tych, któ-
rzy nie mają na to czasu, a chcieliby doskonalić swoje 
umiejętności. 
Strefa Kultury (Piaseczno ul. Jarząbka 20/85) w dniach 
24-28 lipca zaprasza na LATO W STREFIE:
10.30-11.30 – Gry i zabawy muzyczno-ruchowe (Magdalena 
Brzozowska)
11.45-13.15 – Warsztaty plastyczno-konstrukcyjne (Iwona 
Wojewoda)
13.30-14.30 – Planszówki (Przemek Karpiel „Giermek”)
Istnieje możliwość zapisania się na poszczególne warsztaty 
lub na cały blok trzech zajęć na cały tydzień. Zapisy pod 
numerem telefonu – 505-856-669 
Przystanek Kultura (Piaseczno, Pl. Piłsudskiego 9) zaprasza 
na: WARSZTATy EDUKACJI MUZyCZNEJ:
3-6 lipca oraz 10-14 lipca – Warsztat Wokalny (między 
innymi: indywidualne zajęcia z dziedziny emisji głosu, inter-
pretacji piosenki, przygotowania repertuaru, kształcenia 
słuchu, świadomej interpretacji, pokonywania tremy)
3-7 lipca – Warsztat Instrumentalny (grupowe zajęcia z teorii 
muzyki a w szczególności: pogłębianie wiedzy z zakresu 
budowy akordów, improwizacji, komponowania, zagadnień 
rytmicznych)
10-14 lipca – Możliwość zastosowania wiedzy w praktyce – 
zajęcia w formacjach i zespołach instrumentalnych.
Zapisy w recepcji Przystanku Kultura – tel. (22) 716 79 62
kluby kultury (Bogatki, Złotokłos, Chojnów, Runów, Wola 
Gołkowska) zapraszają między innymi na warsztaty ręko-
dzielnicze, teatralne, fotograficzne, plastyczne oraz na Bajki 
z Kliszy.
Warsztaty zostały przygotowane dla mieszkańców poszcze-
gólnych miejscowości. Zapisy u instruktorów pracujących w 
Klubach Kultury od 1 czerwca.
Muzeum Regionalne (Piaseczno, Pl. Piłsudskiego 10) zapra-
sza w sierpniu dzieci w wieku 6-12 lat na podróże w odległe 
zakątki świata, spotkania z egzotyczną kulturą oraz odkry-
wanie tajemnic dawnych ludów, na zajęcia wakacyjne. Będzie 
okazja, aby poznać kraje i ich mieszkańców, leżące na pięciu 
kontynentach. Odwiedzimy USA, Australię, Kenię, Tybet  
i Himalaje oraz Hiszpanię. 3-7.07.2017, godz. 11.00-13.00 
Warsztaty bezpłatne. Obowiązują zapisy: muzeumpia-
seczno@kulturalni.pl lub (22) 737 23 99

\\\ PIASECZNO
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Na zdjęciu burmistrz Kazimierz Jańczuk

Występ Andrzej Piasecznego

    O brodę trzeba dbać

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Tegoroczne obchody Dni 
Konstancina były wyjątkowe 
również ze względu na okrągłą 
rocznicę powstania uzdrowiska.

W ostatni weekend do Konstanci-
na-Jeziorny zjechało mnóstwo 

turystów, którzy postanowili wziąć 
udział w hucznie obchodzonym święcie 
miasta. Miejscowość została założona 
dokładnie w 1897 roku, zaś uzdrowi-
sko powstało w 1917 roku, więc było 
co świętować. Motywem przewodnim 
dwudniowych Dni Konstancina trady-
cyjnie okazał się styl retro, a atrakcji nie 
było końca.

\\\   Nowe życie na śniadanie
Pierwszego dnia wydarzenia, poza 

licznymi wystawami (między innymi 
wystawa modeli konstancińskich zabyt-
kowych willi oraz plenerowa wystawa 
zatytułowana „Kobiety Konstancina”) 
i warsztatami (florystyczne, matema-
tyczne, a także te prowadzone przez 
Muzeum Bajek, Baśni i Opowieści), 
goście mogli wziąć udział w różnych 
konkursach i wycieczkach po Konstan-
cinie. W Parku Zdrojowym rozstawione 
zostały stragany, dmuchane zabawki dla 
dzieci i miasteczko sportowe. Odnoś-
nie do sportu, to każdy mógł znaleźć 
coś dla siebie – począwszy od prężnie 
rozwijającej się dyscypliny o nazwie 
crossminton (połączenie tenisa, squ-

asha i badmintona), po siatkówkę pla-
żową, zumbę i fitness. Po wysiłku fi-
zycznym i ewentualnej przejażdżce na 
kucyku na mieszkańców oraz turystów 
czekały koncerty w amfiteatrze. Wystą-
pili: Carmell, Dorota Osińska, Manaus, a 
gwiazdą wieczoru był nie kto inny jak 
sam Andrzej „Piasek” Piaseczny, którego 
występ przyciągnął prawdziwe tłumy. 

Publiczność szalała w rytm piosenek 
artysty, nie zabrakło bisów.

\\\   Piłkarze w strojach 
retro i golibroda

Kolejny dzień wcale nie był 
mniej interesujący od poprzed-
niego. Jak co roku spod Centrum 
Handlowego Stara Papiernia do 

Parku Zdrojowego wy-
ruszyła parada przed-
stawicieli władz mia-
sta i mieszkańców po-
przebieranych w stroje 
z lat 20. i 30. ubiegłego 
stulecia. W parku dalej 
prowadzone były war-
sztaty – tym razem 
również z polskiej wy-
cinanki, a także „Bieg 
z fajerką i inne hece” – 
ludzie przejeżdżali się 
rikszami i trycyklami. 
Przy willi Hugonów-
ka ustawione zostały 
bramki, do których go-
le mieli strzelać ubrani 
w koszulki retro pracownicy 
urzędu i mieszkańcy. Ciekawą 
atrakcją był tzw. „golibroda”, 
który pokazał, jak powinien 
wyglądać prawdziwy męski 
zarost. Wieczorem odbył się 
koncert musicali w wykona-
niu artystów Teatru Wielkiego 

Opery Kameralnej w Warszawie, póź-
niej musical Bodo, a następnie potań-
cówka.

Tegoroczne obchody Dni Konstan-
cina z pewnością zapisały się w hi- 
storii miasta, a ci, którzy postanowili 
wziąć w nich udział, niewątpliwie będą  
je wspominać jeszcze przez dłuż- 
szy czas.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski

Zabawa w klimacie retro

R E K L A M AO g ł O s z e n I e
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R ozmowa rekrutacyjna bywa stresu-
jąca i często chcemy podczas niej za 

wszelką cenę olśnij rekrutera i pokazać 
się z jak najlepszej strony. Może nam to 
jednak nie wyjść, jeśli będziemy prze-
rywać rekruterowi albo będziemy prze-
sadnie się emocjonować. Nie róbmy nic 
na siłę. Bądźmy kulturalni i uprzejmi, 
nie bójmy się wyrażać swojego zdania, 
ale w sposób taktowny. Nie udawajmy 
też, że znamy się na wszystkim. 

Ważnym punktem rozmowy jest 
kwestia finansowa.

– Często podczas rozmów kandyda-
ci nie są chętni do podania konkretnych 
stawek, które chcieliby zarabiać – przy-
znaje specjalista HR. – Spotykamy się z 
różnymi sytuacjami. Z jednej strony nie 
znamy nawet tzw. widełek, które byłyby 
zadawalające dla przyszłego pracowni-
ka. Z drugiej strony pracownik często 
nie ma pojęcia o tym, jakie wypłaty mają 
osoby na tym samym stanowisku.

Przed spotkaniem powinniśmy zo-
rientować się mniej więcej w raportach 
płacowych i sprawdzić, ile zarabiają 
osoby na podobnym stanowisku, na 
które aplikujemy. Stawki mogą różnić 
się między sobą, ale będziemy już mieć 

wiedzę na temat tego, jak wygląda sy-
tuacja finansowa w przyszłej pracy. Nie 
zaczynajmy jednak rozmowy od tego, 
ile będziemy zarabiać. Jeśli jednak poja-
wi się kwestia zarobków, nie unikajmy 
odpowiedzi o naszych oczekiwaniach. 
Mile widziana podczas rozmowy jest 
elastyczność w kwestii finansowej.

 – Znam osoby, które już na wstępie 
pytają, ile będą zarabiać. Postawa rosz-
czeniowa, którą prezentują niektórzy 
kandydaci, jest raczej niemile widziana 
– mówi specjalista.

Podczas rozmowy należy być na-
turalnym i pozytywnie nastawionym. 
Sztuczne i wymuszone zachowania źle 
wypadają. Naturalności nie można wy-
trenować przed lustrem. Pamiętajmy o 
uśmiechu, weźmy głęboki oddech przed 
wejściem do biura i bądźmy sobą. Oso-
by pogodne i energiczne szybciej zapa-
dają w pamięć. Nie silmy się jednak na 
pogodny ton i nonszalancję. Rozmowa 
bywa stresująca, ale pamiętajmy o na-
turalności i pewności siebie.

O czym jeszcze należy pamiętać 
podczas rozmowy rekrutacyjnej? Za ty-
dzień ostatnia część naszego poradnika. 

Red.

Zabłyśnij 
na rozmowie, 
cz. 3
Kolejna część naszego 
poradnika dla osób, które 
wybierają się na rozmowę  
w sprawie pracy.

O g ł O s z e n I e
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DAM PRACĘ 
Praca od lipca do października  

lub dłużej, przy pakowaniu  
akcesoriów do profili aluminiowych.  

Jest możliwość uzyskania  
zaświadczenia o odbyciu praktyk.  

Informacje pod nr tel.: 797-318-859 
PUHW Armspol Sp. z o.o. zatrudni księ- 
gową do prowadzenia pełnej księgo- 
wości. Spółka mieści się na terenie 
Konstancina-Jeziorny. Wymagania: wy-
kształcenie min. średnie ekonomiczne, 
znajomość programów komputerowych 
„Płatnik” i „Raks”. Wynagrodzenie 3.000 
zł brutto miesięcznie. Tel. kontaktowy: 
505-157-594. CV proszę przesyłać na 
adres: armspol@home.pl 
Wspólnota Mieszkaniowa Topolowa 2  
w Mysiadle ogłasza konkurs ofert na pra- 
ce remontowo-budowlane. Proce doty- 
czą: uszczelnienia powierzchni tarasowej, 
ułożeniu kostki brukowej, wykonanie izo-
lacji pionowej i inne prace. Zgłoszenia 
należy kierować do 20.06.17 pod numer 
tel. 501-29-85-71 Sławomir Golberg.
Poszukujemy pracownika produkcyjne-
go do zakładu w Piasecznie (produkcja 
hydroizolacji). Zapewniamy szkolenie. 
Zainteresowane osoby prosimy o prze-
słanie swojego CV na adres: m.bus@
aqua-tech.com.pl lub tel. 730-928-800

zatrudnię tynkarzy, murarzy,  
pracowników do remontów  

i wykończenia tel 883 377 711  
Pracowników ochrony, także kobiety, 
do obiektu w Piasecznie – recepcja  
dzienna w godzinach 6.00-22.00, możli- 
wy podział na dwie zmiany, stawka  
11 zł/h netto. 609604204, 605627980
Firma z okolic Piaseczna zatrudni  
pracowników do lakierni proszkowej, 
umowa o pracę, praca stała,  
atrakcyjne wynagrodzenia kontakt  
tel. 22 727 56 65, 501 262 211
zatrudnię pracownika do grill baru  
i kobietę do sprzątania w pensjonacie. 
Konstancin-Jeziorna tel. 788 156 744
Pracowników ochrony do obiektu w 
Piasecznie – punkt przyjęcia dostaw. 
Praca w systemie 24/48h, stawka 11 
zł/h netto. 609604204, 605627980 
Pracowników ochrony na obiekt han-
dlowy w Piasecznie. Stawka 11-12zł 
netto. Grafik do ustalenia. 605 627 980, 
660 720 557, 605 611 567
zatrudnię kobiety do pracy w markecie 
psb mrówka góra kalwaria (umowa, 
zus), tel. 607 380 467 
Przyjmę do pracy kobiety i mężczyzn 
- sprzątanie klatek schodowych  
na terenie Piaseczna. Proszę dzwonić  
w godzinach: 10-14, 662 300 312
Apteka W Wilanowie zatrudni  
farmaceute magistra, technika  
lub staż.cV kontaktmarob@wp.pl 
Zatrudnię Hydraulika z doświadczeniem, 
praca od zaraz, obcokrajowcom dzięku-
jemy tel. 691 056 402 
zatrudnię serwisanta ogumienia  
i pomocnika, chylice tel. 227564097 
Pralnia w Piasecznie zatrudni kobietę 
(doświadczenie mile widziane) umowa 
o pracę tel.: 575-942-929
zatrudnię fryzjerkę do salonu  
w łazach tel.503 018 891
Zatrudnię kierowcę kat. B - okolice  
Góry Kalwarii, tel. 574-079-944
Zatrudnię sprzedawcę do sklepu Żabka 
w Piasecznie. tel-509 407 719
Pracownik magazynowy. Rusztowania. 
Praca fizyczna. tel-502 782 558 
Praca od zaraz, Call Center Góra Kalwaria 
oraz Warszawa. tel-730 266 999
Kasjer na Stację Paliw w Tarczynie. 
605276594
Ekspedientki, tel. 508 23 85 86 

potrzebna pomoc przy opiece  
nad chorą, piaseczno, tel. 603 202 133
ekspedientkę oraz osobę do wykła-
dania towaru do sklepu spożywczego  
w ustanowie, tel. 602 119 041
potrzebny magazynier na skład  
budowlany piaseczno,  
tel. 609 11 57 11, 22 750 38 36 
zatrudnię fakturzystkę, okolice  
Piaseczna, tel. 508 23 85 86
Zatrudnimy: ślusarza - wyroby  
z blachy, profili i rur; ślusarza młodego 
do przyuczenia; lakiernika proszkowego; 
konstruktora, tel. 602 253 180,  
e-mail: jozefmalecki@wp.pl 
Firma w Tarczynie zatrudni operatorów 
wózków widłowych z doświadczeniem 
oraz pracowników magazynowych, 
umowa o pracę, 600 404 293 
Poszukujemy Kandydatów bez doświad-
czenia na stanowiska operator wózka 
widłowego oraz pomocnik operatora 
maszyn. Piaseczno k/Warszawy. Ofe-
rujemy: umowę o pracę, system pracy 
4-brygadowy, stawkę 3100zł brutto.  
CV prosimy wysyłać na adres: praca@
hrprogress.com.pl, tel kontaktowy:  
661 457 866 lub 698 698 539
Zlecę wymianę 14 sztuk drzwi  
wewnętrznych, tel. 502 579 128
Pracownik fizyczny, pomoc  
parkieciarza, tel. 22 737 23 32
Cukiernika, pomoc, osobę  
do sprzątania, tel. 608 079 659 
SPRZĄTANIE galerii handlowej. Centrum 
warszawy. Praca co drugi dzień 9-21. 
Stawka 13 zł brutto/h. Od zaraz. michal.
guz@pl.issworld.com, 22 577 42 62
Remonty mieszkań od A-Z  
600-428-976 15/h

SZUKAM PRACy 
doświadczona opiekunka dla osób 
starszych, piaseczno i okolice.  
Tel- 534 824 355
doświadczona niania na weekendy. 
niemobilna. góra kalwaria.  
Tel- 668 974 728

USŁUGI 
Laureat Perły Mazowsza 2016  

sala weselna Biały Dworek  
w Prażmowie – zapraszamy  

tel. 722 202 966  
www.salaweselnaprazmow.pl  

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMON-
TY od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63
profesjonalna korekta lakieru samocho-
dowego - polerka. Tel. 513 933 115
usługi koparkowe. przewóz piachu, 
żwiru i tłuczniu. tel. 605 825 237,  
603 357 962
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480 
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych, 
 dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 
pozwy sądowe, rozwodowe, majątko-
we, spadkowe. tel-796 600 659 
Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891
Koszenie, wykaszanie, itp. Twoją  
kosiarką/sprzętem 500466774

Glazurnik tel. 513 933 115 
Docieplenia budynków.  
Doświadczone ekipy. Konkurencyjne 
ceny. 602-482-572
Rolety, plisy, moskitiery, żaluzje,  
producent i montaż. tel 602 380 218
Profesjonalna korekta lakieru samocho-
dowego – Polerka. Tel. 513 933 115
Glazura, terakota samodzielnie. 
 Tel- 694 126 583
Usługi Geodezyjne 697-145-167,  
667-849-988
docieplanie budynków 795 96 96 96 
Glazura, gres, hydraulika 601219 482
MALOWANIE 602688403
TYNKI AGREGATEM 533125444

Tynki tradycyjne, gipsowe 604415352 
Tłumaczenia tel. 607 685 074
Studnie 601 231 836
Dachy, podbitka 692194998
Wycinka drzew 574 981 370
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360
Krycie dachów, naprawy,  
tel. 511 928 895  
Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 
Wylewki agregatem, tel. 668 327 588
Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588
Remonty - budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Docieplanie budynków, tanio, solidnie, 
tel. 507 768 230
Dachy papa termozgrzewalna,  
tel. 502 473 605
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Remonty kompleksowo,  
tel. 509 690 395

SPRZEDAM 
Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 602 77 03 61
Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 791 394 791 
Sprzedam Nowy elektryczny Pogrzewacz 
Wody 100 l Tel.: 504096217
Rower tel. 601 31 77 61

AUTO-MOTO KUPIĘ 
Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692
Skup, stare skorodowane 530 540 555

NIERUCHOMOSCI WyNAJEM 
budynek wolnostojący, (parter pro-
dukcyjno-magazynowy, piętro biuro-
wo-mieszkalne) ok. 400 m2, wszystkie 
media. Zalesie dolne. tel. 601 221 644, 
601 223 972
Lokal 30m2 pod każdą działalność  
gospodarczą. Góra Kalwaria.  
Tel-500 344 496

Dla PAR 2x300+ 797799002 
Magazyny w Antoninowie - ochrona 
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370
Biura i magazyny do wynajęcia Piaseczno 
ul. Nadarzyńska 53, tel. 603 323 603

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 
Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy, linia 
brzegowa, media, www.cesardzialki.pl,  
tel. 605 099 422
działka budowlana 1000 m2 prażmów, 
tel. 602 77 03 61 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 
Kupię mieszkanie lub mały domek  
w Piasecznie, spłacę zadłużenie,  
gotówka od ręki. tel. 728 890 129

NAUKA 
Matematyka tel. 602 690 229

ZDROWIE 
LECZENIE PIJAWKAMI, RUNÓW  
UL. SOLIDARNOŚCI 49, tel-516 172 275
Dom Opieki Piaseczno,  
tel. 22 757 20 19, 601 870 594 
Rezonans magnetyczny-terapia bólu, od-
czulanie dorosłych i dzieci, borelioza i inne. 
 Konstancin-Jeziorna, tel-602 793 303

RÓŻNE 
Chemia niemiecka Tanio Hurt - Detal 
530 540 555

GASTRONOMIA 
Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a,  22 717 00 00

TURySTyKA 
7 DNI Z WYŻ MAZURY LAS JEZIORO 
www.szczepankowo.pl tel 896211780

FINANSE 
Kredyty i Pożyczki wieloratalne  
dla wszystkich. Tel. 690-016-555

OGłOSZENIA
O g ł O s z e n I e
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3 WRZEŚNIA 
IX FROG RACE

7 PAŹDZIERNIKA 
BIEG 

ŚW. FRANCISZKA

15 PAŹDZIERNIKA  
BIEG ZŁOTYCH LIŚCI

25 CZERWCA 
BIEG ŚW. JANA

10 GRUDNIA  
CROSS  

MIKOŁAJKOWY

IMPREZY 
BIEGOWE 

2017. 
ZAChęCAMY 
DO UDZIAłU!

ROZBIEGAJMY 
PIASECZNO

\\\ PIASECZNO

Na trzy dni Piaseczno stało się 
sceną dla artystów. Wszystko za 
sprawą drugiej edycji Off-Spring 
Festival.

P rzed rokiem Off-Spring Festival 
zadebiutował na liście imprez or- 

ganizowanych przez piaseczyńskie 
Centrum Kultury. Ku radości organiza-
torów został bardzo dobrze przyjęty 
przez mieszkańców, więc w tym roku 

również mieli oni szansę przez trzy dni 
obcować ze sztuką. 

W piątkowy wieczór festiwal roz-
począł spektakl Teatru Tańca „5dm3”, 
potem na rynkowej scenie zagrali i za-
śpiewali Earl Jacob i Zbóje oraz Pablo-
pavo i Ludziki. Na finał na parkingu przy  
ul. Puławskiej 5 przejmujący spektakl 
„Kanabasis” pokazał Teatr Limen Bu-
toh. W sobotę instalacje miejskie Maciej 
Kuźmiński Company pokazał zarówno 
na bazarku, jak i na placu Piłsudskiego. 
W trakcie dnia można też było w obu 

tych miejscach podziwiać żywe rzeź-
by Teatru Los Fuegos oraz zrobić sobie 
torbę podczas specjalnych warsztatów 
Taki Myk. Zaplanowany na wieczór  
występ multiinstrumentalisty Sambo- 
ra Dudzińskiego „Dźwiękowiązałka” 
został przeniesiony na niedzielę, po-
nieważ dopiero wtedy artysta mógł 
do nas dotrzeć. Za to zgodnie z planem  
opowieść „Poza czasem” pokazał Teatr 
Akt.

W niedzielne południe małych i 
dużych bawił na piaseczyńskim rynku 
„Cyrk Podróżnych Mimów” Teatru Los 
Fuegos, a wieczorem poza „Dźwięko-
wiazałką” mieszkańcy mogli zobaczyć i 
usłyszeć koncert zespołu Żal, a następ-
nie podziwiać akrobatykę powietrzną 
w wykonaniu Magdaleny Sztencel. Te-
goroczny Off-Spring Festival zakończył 
spektakl „Rój” Fundacji Sztuka Ciała. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Wiosenne 
święto sztuki

4. Bieg Uliczny Józefosławia i Julianowa

Przejmujący „Kanabasis” pokazał Teatr Limen Butoh

Po ukończeniu biegu wszystkie dzieci dostały specjalne  
medale, z których były naprawdę dumne

Każdy zawodnik na mecie otrzymał  
pamiątkowy medal

ZDJęCIA JOANNA GRELA

Bieg dorosłych cieszy się coraz większą popularnościąDorośli musieli przebiec  5 km, tutaj kilkaset metrów przed metą, na Cyraneczki

Bieg uliczny J&J dzielnie rozpoczęły dzieci,  
ale ich trasa była dużo krótsza

Pablopavo i Ludziki śpiewali między innymi o miłości

Aktorzy Fundacji Sztuka Ciała zagrali „Rój”


